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Elust kriisis
Riho Tell
vallavanem

Ekspeaminister Andrus Ansip 
ütles eelmise majanduskriisi 
ajal 2009. aastal lause: „Kui 
see on kriis, siis sellises kriisis 
ma elada tahaksingi“. 2008. 
aastal alanud kriisi puhul 
oli tegemist finantssektorist 
alanud majanduskriisiga, 
mis aegamööda kandus edasi 
teistesse sektoritesse. Maailm 
on majanduskriise ennegi 
üle elanud ja aegamööda 
neist jälle väljunud. Praeguses 
kriisis ei taha meist tõenäo-
liselt mitte keegi elada. Hii-
na linnast Wuhanist alguse 
saanud viirus võttis kiiresti 
pandeemia mõõtmed ning 
levis hirmuäratava kiirusega 
üle maailma. Väljakuulutatud 
eriolukordade ja liikumispii-
rangute tõttu kandus viiruse 
kriis üle majandusse, halvates 
loetud päevadega terved ma-
jandussektorid. Seega elame 
me kahes kriisis korraga. Kui 
viiruse levik  maailmas loode-
tavasti üsna pea kontrolli alla 

saab, siis majanduskriisi vilju 
maitseme me veel mõnda 
aega. Mida kiiremini suuda-
me väljuda viiruse kriisist, 
seda vähem saab kahjustatud 
meie majandus ning suudame 
naasta tavapärase elukorral-
duse juurde. Eestis kuulutati 
välja eriolukord 12. märtsil. 
Eriolukorra üks olulisemaid 
piiranguid on liikumispii-
rang. Selle mõte on viia mii-
nimumini inimeste vahelised 
kontaktid ning pidurdada 
viiruse levikut. Oleme sattu-
nud üleöö olukorda, mida me 
pole varem kogenud. Oleme 
sunnitud oma elu ja töö 
ümber korraldama vastavalt 
kujunenud olukorrale. Teen 
järgnevalt lühikokkuvõte 
tegevustest Tapa Vallavalit-
suses eriolukorra tingimustes. 
Käesoleva kriisiga tegele-
miseks Tapa vallas eraldi 
kriisikomisjoni moodustatud 
ei ole. Kriisi reguleerimise-
ga tegeleb valla juhtkond, 
vallavanem, abivallavanem 
ning osakondade juhid. Eri-
olukorra väljakuulutamisega 
kaasnes otsus sulgeda kõik 
üldhariduskoolid. Õppetöö 

koolides korraldati lühikese 
aja jooksul ning edukalt  üm-
ber interneti põhiseks. Sama 
edukalt on töö ümber kor-
raldatud valla huvikoolides, 
muusika- ja kunstikoolis ning 
spordikoolis. Selline töökor-
raldus nõuab meilt kõigilt, 
koolijuhtidelt, õpetajatelt, 
õpilastelt ja lastevanematelt 
tavapärasest suuremat pingu-
tust ja ajakulu. Koostöös saa-
me sellega kindlasti edukalt 
hakkama. Kõik valla lasteaiad 
on avatud, kuigi lapsi on seal 
vähe. Lasteaedade töö jätka-
mise vajadus tuleneb eelkõige 
vajadusest tagada nn eesliini-
töötajate (Päästeamet, tervis-
hoiutöötajad, politseinikud) 
laste hoid. Valla poolt on las-
tevanematele antud soovitus 
võimalusel jätta lapsed koju, 
mistõttu otsustati vabastada 
lastevanemad lasteaia koha-
tasust kuni eriolukorra lõ-
puni. Valla raamatukogudes, 
kultuuri- ja spordiasutustes 
ning noortekeskustes on töö 
peatatud, kõik valla planee-
ritud üritused on ära jäetud 
või edasi lükatud kuni eri-
olukorra lõpuni. Tapa vallale 

Eelmise aasta kauni kodu pilt - perekond Saluste koduaed. Foto Eele Ehasoo

Eele Ehasoo
vallakunstnik-kujundaja

Sel aastal tuli kevad teisiti, 
kuid kevad on kohal. Koris-
tustööd õuealal on alanud, 
külvatakse seemneid, istuta-
takse taimi. 

Nagu varasematelgi aasta-
tel,  nii ka tänavu korraldab 
Tapa vallavalitsus traditsiooni-
lise heakorrakonkursi „Kaunis 
Kodu”. 

Kui olete märganud mõnda 
kaunist ja omapärast koduae-
da, kortermaja, ühiskondliku 
hoone, tootmishoone ümb-
rust, hoonete rühma, küla või 
külaosa, tänavat, siis palun 
andke sellest teada Tapa val-
lavalitsusele. Nii saame neid 
tublisid inimesi tunnustada. 
Ettepanekuid võib teha iga-
üks,  vajalik on omaniku või 
valdaja nõusolek. Konkursil 
osalemine on vabatahtlik ja 
konkursil osalemisest huvita-

tud isikud võivad registreerida 
ennast ka ise.

Hindamine toimub järgne-
vate kategooriate osas:

1) eramud;
2) kortermajad;
3) külad ja külaosad;
4) sotsiaal-, ühiskondlikud 

hooned ja rajatised; äri- ja 
tootmisobjektid

Parimate väljaselgitamisel 
arvestatakse:

1) terviklikku ruumimõju;
2)  kogu kompleksi hea-

korda;
3) haljastust;
4)  väikevorme ja nende 

sobivust;
5)  sulandumist ümbrus-

konda või positiivset kontrasti 
ümbruskonnaga;

6)  looduskeskkonnast tu-
lenevate eelduste oskuslikku 
kasutamist;

7)  objekti või kompleksi 
eeskujuväärivat rekonstruee-
rimist;

8) lahenduse originaalsust;

9) märkimisväärset arhitek-
tuurset lahendust ja ansamb-
lilisust;

10)  omanäolisust, isiku-
pära. 

Konkursil valitakse välja 
kaunimad koduaiad ja ümb-
rused, mis esitatakse maa-
kondlikule konkursile, mille 
seast parimad saadetakse üle-
riigilisele konkursile. Võitjad 
kuulutatakse välja Tapa valla 
linnapäevadel augustikuus.

Tapa valla heakorrakonkurss “Kaunis Kodu 2020” 
ootab aktiivset osavõttu

kuuluvates hooldekodudes 
Tapal ja Sääsel on kehtestatud 
külastuskeeld ning järgitakse 
rangeid turvanõudeid. Tapa 
vallavalitsuse ametnikud 
töötavad reeglina kaugtööl 
kodukontorites. Igapäevane 
suhtlus toimub e-posti ja 
telefoni teel. Tapa vallamajas 
ja Tamsalu halduskeskuses 
toimub  sotsiaaltöötajate 
vastuvõtt kindlatel vastu-
võtuaegadel, teiste ametni-
kega eelneval kokkuleppel. 
Politsei- ja Piirvalveameti 
Ida prefektuuri algatusel on 
koostöös Virumaa kohalike 
omavalitsustega ellu kutsu-
tud vabatahtlikud patrullid 
eriolukorra reeglitest kinnipi-
damise kontrollimiseks. Pat-
rullide ülesandeks on kont-
rollida ja selgitada elanikele 
vajadust pidada kinni 2+2 
reeglist. Lahti seletatult tä-
hendab see piirangut liikuda 
koos mitte üle kahe inimese 
ning pidada vahemaad teis-
tega vähemalt 2 meetrit. 2+2 
reegel ei kehti ühe perekonna 
liikmete suhtes. 

Esimesi märke ilmutava 
majanduskriisiga kaasnevad 

paratamatult töökohtade vä-
henemine ja abivajajate arvu 
kasv. Päris kindlasti vähene-
vad riigi ja kohalike omava-
litsuste tulud. Kuidas  sellises 
olukorras peaks avalik sektor 
(riik ja vald) käituma ning 
seadusega pandud kohustus-
te täitmisega toime tulema? 
Kõige tähtsamaks ülesandeks 
on tagada elanike toimetulek 
ja sotsiaalne kindlustatus. 
Teiseks oluliseks ülesandeks 
on toetada avaliku sektori tel-
limustega ettevõtteid, aidata 
neid seeläbi säilitada töökohti 
ning ületada majanduslan-
gust valutumalt. Tapa valla-
valitsus on ette valmistamas 
uut lisaeelarvet, mis võtab 
arvesse majanduskriisi mõ-
jusid. Üksikisiku tulumaksu 
prognoositava vähenemise 
tõttu tuleb kokku hoida ka 
kuludes. Kokkuhoiukohti 
otsitakse eelkõige majandus-
kuludelt, palkade vähendami-
ne ei ole hetkel veel arutelu 
teemaks. Planeeritud suure-
mad investeeringud tehakse 
kavandatud mahus, toetades 
tellimustega meie ettevõtteid 
ja majandust. 

Täna me ei tea kui sü-
gavaks võib kujuneda ma-
janduskriis ja kui palju töö-
kohti kriisi tagajärjel võivad 
kaduda. Võime kõik sattuda 
kiiresti olukorda, kus me 
kõrvalise abita toime ei tule. 
Abi küsimine ei ole sellises 
olukorras häbiväärne. Jul-
gustan kõiki hättasattunuid 
inimesi pöörduma Tapa valla 
sotsiaalosakonna töötajate 
poole. Kedagi ei jäeta oma 
murega üksinda, koos leiame 
väljapääsu. 

Ma tänan Tapa vallavalit-
suse ja enda nimel kõiki valla 
ja valla allasutuste töötajaid, 
kes on kiiresti kohanenud 
muutunud olukorraga ning 
teinud võimalikuks jätkata 
avalike teenuste osutamist! 
Tänusõnad vabatahtlikele 
patrullides osalejatele, teie 
panus viiruse leviku tõkesta-
misel on hindamatu. Tänud 
kõigile vallakodanikele, kes 
te olete teada andnud eri-
olukorra reeglite eiramise 
juhtumitest! Püsigem terved, 
koostöös saame kriisidest 
kiiremini üle!

Info kandidaatide kohta 
on oodatud e-kirja teel 
eele.ehasoo@tapa.ee 
või telefonil 322 9673 

hiljemalt 
15. juuniks 2020. 

Kirja tuleks panna 
objekti täpne aadress 

ning võimalusel ka 
omaniku nimi ja 
telefoninumber.
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Marko Teiva
ettevõtlusspetsialist

Indrek Jurtšenko
kultuurispetsialist

Indrek Jurtšenko
kultuurispetsialist

Eelmises lehes, avaldasime eelinfo, 
et Tamsalu linnapäevad toimuvad 
maikuu lõpus, nagu alati. Kuna 
materjali saatmine lehte toimus 
enne eriolukorra väljakuulutamist 
(10.03 vs 13.03), siis on see antud 
seisus liiga optimistlik prognoos, 
pigem see ei vasta enam reaalsusele.

Tamsalu linnapäevad võivad 
toimuda erandkorras kõige vara-
semalt ehk juunikuu teises pooles 
jaanipäevade paiku (20. juuni), kui 
sedagi. Pealegi ei tea meist keegi, 
millal ja mil moel toimub eriolu-
korrast väljatulek, kui pikalt võib 
kesta kogunemiste keeld, millised 

muud piirangud võib kehtestada EV 
Valitsus ja Terviseamet sealhulgas 
suurürituste korraldamisele.

Tapa linnapäevade osas, on het-
kel veel „töölaual“ versioon, et kor-
raldame nad 7.-9.08, aga hetkeseisu 
arvestades peame hakkame mõtlema 
variandile B, et kas ürituse toimeae-
ga saab (kuipalju) lükata sügisesse.

Tamsalu ja sh Tapa linna päevade 
kohta anname edasist infot maikuu 
valla ajalehes ja teistes meediakanalites. 
Võib juhtuda sarnaselt Rakvere linna-
päevadele, et neid tänavu ei korraldata.

Spordiüritustest niipalju, et rah-
vajookse püüame korralda, kuna 
nad toimuvad aasta teises pooles. 
Loodame, et augusti lõpus on aeg 
sealmaal, et korraldamine on juba 
võimalik. Loodame, kuid valmistu-
me ka siinosas variantideks B ja C.

2020. aasta kaasava eelarve ette-
panekuid sai esitada 24. veebruarist 
kuni 8. märtsini. Tähtaegselt esitati 
Tapa Vallavalitsusele 16 ettepanekut, 
mis hõlmasid puhkamisvõimaluste 
parandamist ja elukeskkonna mitme-
kesistamist Tapa vallas. 

Vastavalt Tapa Vallavolikogu 
28.02.2018 määrusele nr 7 „Kaasava 
eelarve menetluse rakendamine” § 5 lg 
1 analüüsis ja hindas ettepanekuid val-
lavalitsuse poolt moodustatud komisjon 
koosseisus: Valimisliit Valgejõe esindaja 
Alari Kirt, Valimisliit Koostöö esindaja 
Rein Tali, Eesti Keskerakonna esindaja 
Janar Safronov, Eesti Reformierakonna 
esindaja Naima Sild ja Tapa Vallavalit-
suse esindaja ettevõtlusspetsialist Marko 
Teiva. Komisjon hindas ettepanekute 
vastavust määruses esitatud nõuetele, 
mille kohaselt peab ettepaneku tu-
lemusena realiseeritav objekt liigituma 
vallaeelarve mõistes investeerimistege-
vuseks, ettepanek peab olema seotud 
Tapa vallaga, peab pakkuma avalikku 
hüve, peab olema avalikus kasutuses, 
objektist ei tohi tekkida ebamõistlikke 
kulusid valla järgnevate aastate eelarve-
tele ning investeeringu suurus ei tohi 
ületada 20 000 eurot.

Hääletusele lähevad järgmised ette-
panekud:

Piknikuplats Eesti esindustammi-
kus Tamsalus

Rajada Tamsalu saja tamme pargi 
äärde, kunagise kitsarööpmelise vak-
salihoone poolsesse ossa piknikuplats, 
kus oleks istumiskohad, laud või paar 
lauda. Piknikuplatsil asuksid mõned 
lihtsad osavust ning ajaveetmist või-
maldavad atraktsioonid, mis pakuksid 
tegevust peredele või seltskondadele. 
Vaba aja tegevuseks sobiks näiteks 
mõned ronimis- või sammumispuud ja 
kaalukiiged. Kasusaajateks on Tamsalu 
ja laiemalt Tapa valla elanikud, samuti 
külalised. Saja tamme pargis on praegu 
küll isumisalused, kuid kohta, kus veidi 
suurema seltskonnaga mõnusalt olla 
või aktiivselt aega sisustada ei ole.

Tapa linna kaasaegse koerte tree-
ning-ja mänguväljaku rajamine

Tapa linnas puudub koerte tree-
ning- ja mänguväljak. Koerte tree-
ning- ja mänguväljakuid on rajatud 
mitmesse Eesti linna. Taolised väljakud 
võimaldavad ohutult tegeleda koerte 
treenimise ja sotsialiseerumisega. 
Treening- ja mänguväljaku rajamisega 
ei kaasneks  ulatuslike töid. Aiaga 
piiratud treeningala suurus oleks ca 
30x50 m. Alal paikneksid erinevaid at-
raktsioone (4), istepingid ja prügikast. 

Tapa Spordikeskuse jõusaali in-
ventari uuendamine

Tapa Spordikeskuse jõusaal on 

amortiseerunud ning seadmed vaja-
vad uuendamist. Jõusaali kasutus on 
oluliselt tõusnud ning peab vastama 
kaasaegsetele tingimustele. Projekti 
elluviimisest saavad kasu kõik Spor-
dikeskuse kasutajad. Tapa Spordikes-
kuses puuduvad aeroobse treeningu 
vahendeid nt jooksulindid, sõudeer-
gomeetrid.

Välilauatennise lauad Tamsalusse
Idee on luua Tamsalu elanikele 

veelgi mitmekülgsemaid võimalusi 
välitingimustes aja veetmiseks ja 
spordiga tegelemiseks. Selleks on vaja 
Tamsalus erinevatesse kohtadesse pai-
galdada betoonist lauatennise lauad. 
Välitingimustesse sobivad lauad on be-
toonist, võrk on valmistatud metallist. 
Mängimiseks vajalikku varustust oleks 
võimalik rentida nt spordihoonest või 
kasutatakse mängimiseks isiklikke 
reketeid ja palle.

Lauatennis on sobiv sportlik aja-
viide erinevas vanuses ja füüsilises 
vormis inimestele, seega saaksid neist 
laudadest rõõmu tunda paljud Tamsalu 
elanikud. Lauad paikneksid kolmes 
erinevas kohas: kultuurimaja pargis, 
spordihoone ees välijõusaali juures 
ning  tammepargis.

Õuna tn mänguväljaku täienda-
mine

Idee on täiendada Õuna tänava 
mänguväljakut, et lastel oleks huvi 
rohkem aega õues veeta. Mänguväl-
jakule tuleks juurde erinevaid motoo-
rikat arendavad atraktsioonid. Õuna 
tänaval asuv mänguväljak on siiapoole 
raudteed Tapa linnas ainus  koht, 
kus lapsed aega veeta saavad. Teised 
mänguväljakud asuvad üle raudtee ja 
vanematel on väikeste lastega sinna 
keeruline pääseda. Lasteaed Vikerkaar 
kasutab samuti aktiivselt Õuna tn 
mänguväljakut, sest lasteaia õueala 
vajab kaasajastamist.

Seltside tegevuseks ja näitusteks 
vajalike ruumide remont Jäneda lossis

Projekti eesmärk on taastada ja 
parandada Jäneda lossi I ja II korruse 
ruumid, kus oleks võimalik eksponee-
rida Eesti mastaabis unikaalse Ambla 
khk rahvariiete kollektsiooni ekspo-
neerimiseks. Lisaks oleks võimalik 
võtta ruumid kasutusele vahelduvate 
näituste tarvis, kus eksponeeritakse 
kogukonnaliikmete käsitööd. Lossi II 
korruse põhjapoolse otsatoa remont 
loob tingimused museaalide säilitami-
seks ja muuseumitööks MTÜ Jäneda 
Muuseumile. Mööda Jäneda kuure ja 
kortereid laialipillatud museaalide seas 
on ainuüksi endiste mõisaomanike 
von Benckendorffide raamatukogusse 
kuulunud  raamatuid pea 300, lisaks 
küla, mõisa, Jäneda Kooli ja Põlluma-
janduskeskkooli  fotod, dokumendid 
ja isikufondid). Lossi II korruse ühte 
ruumi tuleks rajada duširuum ja kor-
rastada WC ning eesruumid. Sellega 
tagatakse esteetiliselt mõjus ja elemen-

taarsetele hügieeninõuetele vastav 
keskkond kõikidele majas tegutsevatele 
seltsidele ja külalistele. MTÜ Jäneda 
Mõis on seadnud eesmärgiks sisustööd 
lõpetada Jäneda esmamainimise 670. 
aastapäevaks 15 oktoobril 2023. aastal.

Tamsalu madalseikluspark 
Idee on rajada Tamsalu välijõusaali 

ja võrkpalliplatsi juurde madalseik-
luspark. Antud asukoht on sobilik, 
sest seal ümbruses on välijõusaal, 
spordikompleks, suusa- ja matkarajad, 
discgolfi rada ning ka lasteaed „Krõll“. 
Piirkond on väga rahulik ja vaikne ning 
sobib hästi perekondlikuks vaba aja 
veetmise kohaks Tamsalu linnas.

Seikluspark annab veelgi rohkem 
väärtust antud kohale ning meelitab 
piirkonda rohkem noori ja lastega 
peresid.  Seikluspargis on hea võimalus 
lastel arendada tasakaalu, motoorikat 
ning panna proovile enda füüsiline 
võimekus. Park aitab veelgi edendada 
turismi ja tekitab juurde ühe või-
maluse kohalikele peredele vaba aja 
veetmiseks.

Assamalla mängu- ja virgutusala
Assamalla kogukond soovib rajada 

külale laste mänguväljaku, kus asuksid 
väikelaste kiiged, liivakast, liumägi ja 
ronimissein ja täiskasvanutele ning 
suurematele lapstele mõeldud virgutus-
ala – välijõusaal, mis sisaldab erinevaid 
jõu ja virgutuselemente.

Tamsalu tammepargi laste män-
guväljak

Idee on luua tammeparki laste 
mänguväljak vanuses 1-14 aastat. Idee 
teostamine tõsta oluliselt tammepargi 
külastavust perede poolt. Kui lastel on 
pargis tegevust, lähevad ka vanemad 
meelsasti sinna ise jalutama ja tehtud 
ilu nautima. Tamsalu tammepargis on 
olemas juba rulapark, tekib väga mõ-
nus vabaaja veetmise võimalus värskes 
õhus igas vanuses soovijale.

Väga oluline on ka see, et tamme-
pargipoolses linnaosas puudub avalik 
mänguväljak ja elanikud ootavad seda 
väga. Selle ideega ellu viimisel saab ka 
see kitsaskoht lahendatud.

Tulenevalt eriolukorrast 2020 aastal 
hääletamist vallaraamatukogudes ei 
toimu. Hääletamine toimub 27. aprill 
kuni 07. mai (kaasa arvatud) ainult 
elektrooniliselt Tapa valla kodulehel 
www.volis.ee keskkonnas (vajalik ID 
kaardi või mobiil-ID olemasolu). Iga 
hääletusel osalev isik saab hääletada 
kuni kolme erineva meelepärase idee 
poolt. 

Rahvahääletusel saab osaleda iga 
vähemalt 16-aastane isik, kelle elukoht 
hääletuse ajal on rahvastikuregistri 
andmetel Tapa vallas. Hääletuse tu-
lemusena reastatakse ideed vastavalt 
saadud häälte arvule. Realiseerimisele 
kuulub üks või mitu enam hääli saanud 
idee(d), mille eeldatav maksumus ei 
ületa kokku 20 000 eurot.

Tapa valla 2020 kaasava eelarve 
hääletusele läheb 

üheksa ettepanekut

Tamsalu ja Tapa 
linnade päevade 
eelinfo ja muud 

suurüritused

On eriolukord, mis kestab hetke-
seisuga vähemalt maikuu alguseni, 
mida võidakse veel pikendada, 
samuti on suletud mängu- ja spor-
diväljakud. Kuid liikuda on soov ja 
keha tuleb hoida kuidagi vormis. 
Kodustes tingimustes saab seda 
teha, veebis leidub huvitavaid ma-
terjale igaühele, kel vähegi tahtmist 
liigutada on. Kuid age-ajalt on 
värsket õhku ikkagi vaja. Liikumsi-
radu ja kergliiklusteid ning hõreda 
liiklusega hajaasustusalasid, kus 
tervisekilomeetreid koguda annab, 
on Tapa vallas mitmes kohas, nt 
Jänedal, Tapa ja Tamsalu linnades ja 
Porkunis. 2+2 põhimõtet kasutades, 
on võimalus liigelda ka väljas.

Lisaks sellele, pakub Tapa Valla 
Spordikeskus Tapa valla koolide 
õpilastele, aga kõikidele teistele 
täiendavaid liikumisvõimalusi, 
milleks on jalgsiorienteerumine ja 
rattaorienteerumine. Jalgisorien-
teerumise rajad on Tapal, Tamsalus, 
Jänedal, Lehtses ja Porkunis ning 
rattaorienteeurmise rada asub Tam-
salu lähistel. 

Jalgisorienteerumise rajad on 
vastavalt piirkonnale 2-4 km pik-
kused, valdavalt kõvakattega, kuid 
esineb ka looduslikku pinnast. 
Liikumisformaat sobib väga hästi 
koolis noortele kehalise kasvatuse 
tunnis kasutamiseks. Samuti, kes 
pole kohustuslikus karantiinis ja 
tohivad liikuda, võivad liikuda. 
Radadel liigume, kas üksi, 2+2 
põhimõttel või koos perega (leib-
konnaga). Hoiame nii piki- kui ka 
külgvahet. Palume tungivalt jälgida 
turvalisuse nõuandeid liikumisel, 
seda eriolukorra-, kui ka liiklus-
reeglitele vastavalt! 

Jalgisorienteerumise rajad on ava-
tud hetkeseisuga kuni 31.05.2020. 
Kõigi jalgsiorienteerumisraja läbi-

nute vahel, loosime Tapa Vallava-
litsuse ja Tapa Valla Spordikeskuse 
poolt välja pandud auhindu. Lisaks 
on nõudlikumale orienteerujale 
RAOK (korraldatakse eraldi) poolt 
välja pandud rajad mitmesse valla 
kanti ja mujale, mille kohta leiate 
täpsemat informatsiooni siit: www.
raok.ee.

Kuidas ja millega radu läbida 
? Tapa valla valitud stendidel on 
QR koodid, mille scannimisel viib 
telefon teid otse Play Poodi või App 
Story, kust saate alla laadiada raken-
duse Navicup. Tarkvara avanemisel 
leiate kaardilt ürituse nime, kuhu 
peale vajutades ja registreerides 
saate teekonda alustada. QR koodi 
skanneerimine pole iseenesest otse-
selt vajalik- võib ka kodus mugavalt 
endale Navicup rakenduse installida 
ning kaardilt üritus üles otsida. 
Rajapunktide tuvastamine toimub 
elektrooniliselt ning selleks on vaja 
internetiühendusega nutiseadet, mis 
punkti jõudes automaatselt ekraani-
le vastava teate toob. 

Maakondlik seiklusorientee-
rumine algab tänavu tõenäoliselt 
mai teisel poolel, kuid sellest ja 
kogu vastava ürituse formaadist 
lähemalt maikuu valla meediaväl-
jaannetes juhul, kui see kevadel 
üldse toimub.

QR koodid piirkondades asuvad 
õuealal vastavalt Jäneda poe, Lehtse 
kultuurimaja, Porkunis, Tamsalu 
Spordikeskuse ja Tapa Kultuurikoja 
stendidel ning mujal. Enne liiku-
mist, palun laadige oma nutivah-
ned täis, kuna energiat kulutab see 
rakendus üksjagu.

Rajakaartidega seotud küsimus-
tes saate tehnilist abi küsida Taavi 
Luigelt (tel 56926903), aga muudes 
radadega seotud küsimustes Priit 
Hunt (tel 5061652) või Indrek 
Jurtšenko (tel 3229659). 

Kui liikuda on vaja, siis tehkem 
seda mõistlikult ja ohutult.  Seega, 
ohutut liikumist ja liiklemist ning 
püsigem terved !

Sportlik liikumine 
eriolukorras 
Tapa vallas 
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ÜLESKUTSE: 
ANNA TEADA LIIKUMISPIIRANGU RIKKUMISEST!

Hea Tapa valla elanik!
Kui märkad rohkem kui kahe inimesega kohtumisi (v.a perekonnad) valla avalikes kohtades, 
siis palun juhi tähelepanu eriolukorra liikumispiirangu rikkumisele või anna rikkumisest teada 

Tapa valla järelvalvespetsialistile (Gennadi Sults 59199310) või helista politseisse (112). 
Lisaks politseipatrullidele liiguvad avalikes kohtades vallavalitsuse poolt 

kokku pandud patrullid.  
Vallavalitsuse patrull videosalvestab oma tegevusi! 

Programm „Selge” on suunatud kõi-
gile, kes soovivad oma alkoholitarvi-
tamise harjumust muuta – tarvitada 
alkoholi vähem või üldse lõpetada. 
Programm on anonüümne, tasuta 
ja selle leiab aadressilt https://selge.
alkoinfo.ee/. Kasutada saab prog-
rammi nii eesti kui vene keeles.

„Selge” on abiks nii neile, kes 
tahaksid parandada oma tervisenäi-
tajaid või vähendada meeleoluhäi-
rete riski kui ka tõsta elukvaliteeti 
üldisemalt ja parandada kontrolli 
oma elu üle. Alkoholitarvitamisest 
loobuda või seda vähendada on 
lihtsam siis, kui see ei ole veel muu-
tunud sissejuurdunud harjumuseks. 

„Selge” põhineb tõenduspõhistel 
teraapiameetoditel ning soovituslik 
aeg selle läbimiseks on kaheksa 
nädalat. „Joomise vähendamine 
või lõpetamine on alati muutuste 
protsess, mis nõuab inimeselt enda 
käitumismustrite teadvustamist 
ja oskusi neid muuta. Kahjuks ei 
ole enamusel inimestest ei kodust 
ega koolist vajalikke kaasa antud,” 
selgitas Tervise Arengu Instituudi 
alkoholi ja tubaka valdkonna juht 
Anneli Sammel.

Programmi abil saab õppida te-

raapiatehnikatel tuginevaid oskusi, 
mis aitavad vähendada alkoholi-
tarvitamist, mõista oma käitumis-
mustrite tagamaid ja teha nende 
muutmiseks vajalikke harjutusi. 
Osalejail tuleb pidada alkoholitar-
vitamise päevikut, nad saavad-posti 
teel suunamist ja toetust ning palju 
muud, et samm-sammult enda poolt 
seatud eesmärkidele lähemale jõuda.

Programmi töötas koostöös Maa-
ilma Terviseorganisatsiooniga välja 
Swiss Institute for Addiction and 
Health Research. See on erinevate 
nimede all edukalt kasutusel Hollan-
dis, Kanadas, Saksamaal, Šveitsis ja 
Austrias. Programmi kohandas Eesti 
oludele Tervise Arengu Instituut.

Programmi tõhususe hindamiseks 
Eesti oludes viis TAI 2019. aastal 
läbi programmi   mõju-uuringu. 
See näitas, et programmi läbinud 
inimestel vähenesid tarvitatud alko-
holikogused ja suurenes alkoholiva-
bade päevade arv.

Kasutajad võtsid programmi 
„Selge” hästi vastu: 

66% kinnitasid, et programm 
aitas neil alkoholitarvitamist vä-
hendada.

76%   väitsid, et programmi on 
lihtne kasutada

79% soovitavad programmi vaja-
dusel oma sõbrale

87% kasutajatest olid rahul otsu-

TAI pakub alkoholitarvitamise 
vähendamisel abi uue 

internetipõhise programmiga 
“Selge”

sega programmi kasutada
Uuringu täisraport avaldatakse 

aprilli lõpus, kuid programm on 
kasutamiseks avatud juba praegu.

Alkoholi liigtarvitamine on Eestis 
tõsine probleem, mis põhjustab ini-
mestele mitmeid terviseprobleeme 
ning toob kaasa nii majanduslikke 
kui ka emotsionaalseid kahjusid. 
Ligi kolmandik täiskasvanud al-
koholitarvitajaist teevad seda liiga 
palju. 

Anneli Sammel juhib tähelepanu, 
et tervishoiuspetsialistid muretsevad 
juba praegu  selle pärast, et Covid-19 
eriolukorra tõttu napsitavad inime-
sed kodudes rohkem ja nende vaim-
ne tervis halveneb. „Eriti haavatavad 
on need, kellel on ka varem olnud 
meeleolu- ja unehäireid, kes on ol-
nud kimpus ärevuse ja depressiooni-
ga või kellel on raske alkoholitarvita-
mist kontrolli all hoida. Muutunud 
töörutiin ja ebakindlus tuleviku ees 
suurendavad stressi ja ärevust,  kuid 
kahjuks on niigi vähene vaimse ter-
vise teenuste kättesaadavus praegu 
veelgi vähenenud,” selgitas Sammel. 
Veebipõhine eneseabi programm 
„Selge” saab pakkuda inimestele 
psühholoogilist tuge, et aidata neil 
raske aeg üle elada.  

Programmi „Selge” rahastab 
Euroopa Sotsiaalfond programmi 
„Kainem ja tervem Eesti” raames.

Eriolukorra reeglitest tuleb kinni pida-
da ka looduses liikujail. Tähtis on sääs-
ta nii üksteise tervist kui ka loodust.

 Kevadised ilmad ja tubase mee-
lelahutuse ahenenud võimalused on 
toonud üha rohkem inimesi loo-
dusesse.   Keskkonnaminister Rene 
Kokk tuletab inimestele meelde, 
et   metsa- ja matkaradade vastu-
tustundlik kasutamine on hetkel 
olulisem kui kunagi varem. „Üks asi 
on viiruse levimise vähendamiseks 
vajalik distantsihoidmine teiste 
inimestega, aga tähtis on ka looduse 
säästmine – linnud on alustanud 
pesitsemist ja paljudel loomadel 
on pulmaaeg. Käitugem looduses 
väärikalt,” lausus Rene Kokk.

  Eriolukorra reeglitest kinnipi-
damist kontrollib politsei on koos 
abijõududega, sealhulgas Keskkonna-
inspektsiooni inspektoritega. Eeskätt 
patrullitakse matkaradadel ja puh-
kealadel, kuhu võib koguneda rahvast 
tihedamalt, kui praegustes eriolukorra 
tingimustes lubatud. Sama probleem 
võib olla veekogudel kalastajatega. Ins-
pektorid juhivad inimeste tähelepanu 
liikumispiirangule ja vajadusele hoida 

turvalist distantsi, ühtlasi jälgivad 
heakorda ja tuleohtust looduses.

  „Oleme juba paar päeva pa-
ralleelselt tavatööga kontrollinud 
populaarsemaid ja käidavamaid 
kohti looduses. Senise kontrolli 
põhjal võib öelda, et inimesed on 
üsna mõistlikud – teavad piiranguid 
ja peavad nendest ka kinni. Loode-
tavasti saame öelda sedasama näda-
lavahetusel, kui liikvel on rohkem 
rahvast,” ütles Keskkonnainspekt-
siooni peadirektor Olav Avarsalu.

  RMK ja Keskkonnaamet on 
soovitanud avastada uusi ja inim-
tühje paiku, eriti tasub uurida RMK 
matkatee võimalusi.

Rusikareeglid ohutuks looduses 
liikumiseks on:
- mõtle oma retk põhjalikult läbi ja 
leia loodusest inimtühi koht
- võta kaasa laetud telefon ja vee-
pudel
- liigu looduses üksi, kahekesi või 
koos perega
- hoia teistest inimestest vähemalt 2 
meetri kaugusele
- võta oma prügi loodusest tulles 
kaasa
- kui parklas on üle 10 auto, sõida 
edasi

Juhiseid targaks loodusekülas-
tuseks leiab  https://www.looduse-
gakoos.ee/

Looduses liikudes 
hoia teiste inimestega 

distantsi ja käitu 
vastutustundlikult

Tervise Arengu Instituut

Vastavalt Tapa valla tunnustusaval-
duste andmise korrale ootab Tapa 
Vallavalitsus kandidaate  «Hea ema” 
tiitli välja andmiseks, tähtaeg on 30. 
aprill 2020.

Tiitli “Hea ema” andmise ees-
märk on väärtustada tublisid ema-
sid ja ning tunnustada ema laste 
kasvatamisel. Tiitel antakse Tapa 
valla elanikust emale, kes on tubli 
lapsevanem, kes on kodu, perekon-
na väärtustamisel, laste kasvatamisel 
eeskujuks teistele ja kasvatamas või 
kasvatanud üles tublid lapsed ning 
on tegutsenud silmapaistvalt ka kut-
se-või tegevusalal või ühiskondlikus 
elus. Tiitli võib anda ühele emale 

ainult ühe korra. Ettepaneku tiitli 
andmiseks võib teha igaüks. Tiitli 
andmise otsustab vallavalitsus ja 
antakse üle tänavu tõnäoliselt aasta 
teises pooles Tapa vallavalitsuse 
poolt korraldatud suurüritusel. Tea-
vitus “Hea ema” tiitli saamise kohta 
võidakse teha varem.

Kõik ettepanekud palume esitada 
allkirjastatult ja aadressile vallavalit-
sus@tapa.ee või postiaadressil Pikk 
15, Tapa 45106 või veebipõhiselt.

Täpsustav info, tunnustamiskord 
ja ka taotlusvormi leiate siit: https://
www.tapa.ee/tunnustusavalduste-
andmine. Lisaks on kandidaatide 
esitamise lihtsustamiseks loodud 
veebipõhine rakendusvorm (eeldab 
ID kaardiga sisselogimist).

Rohkem infot: 3229659, indrek.
jurtsenko@tapa.ee

Otsitakse kandidaate 
tiitlile “HEA EMA” 

Keskonnaministeerium



Keskkonnakäpa auhinnad ootavad uusi omanikke. Foto Viktor Burkivski
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Keskkonnaministeerium

Politsei- ja Piirivalveamet

Keskkonnaministeerium kutsub 
kõiki haridusasutusi ja keskkonna-
hariduse organisatsioone osalema 
Keskkonnakäpa konkursil, mis 
tunnustab keskkonnasõbralikku 
haridustegevust. Konkursile sobi-
vad esitamiseks kõik algatused, mis 
aitavad kujundada inimesi keskkon-
nasõbralikumaks ja –teadlikumaks 
ning mis muudavad meie ümbrust 
paremaks. Oodatud on projektid, 
mis on uudsed, ressursisäästlikud 
ning avaldavad head mõju keskkon-
nale ja kasvatavad osalejate keskkon-
nateadlikkust. 

Keskkonnakäpa konkursile saab 

kandideerida 13. aprillist-10. maini. 
Laureaadid selgitab žürii ja lisaks 
saavad kõik inimesed valida oma 
lemmiku 18.-31. maini kestval 
rahvahääletusel. 

Kokku on konkursil viis kan-
dideerimise rühma: lasteaed, õpi-
lasrühm/klass, õpetaja, kool ning 
keskkonnaharidust pakkuv organi-
satsioon. Kandideerida saab kategoo-
riates Tubli tegutseja, Tark tarbija, 
Õnnelik õpe, Kogukonna kaasamine 
ja Innukas innovaator. Viimane on 
eriauhind, mis antakse tegevuste eest, 
mille käigus on leitud uudseid/leid-
likke lahendusi keskkonnateemade 
käsitlemisel, olgu selleks põiming 
erinevate ainevaldkondade vahel, 
keskkonnasõbralikkust edendavad 
uuringud, vaatlused, leiutised, kam-
paaniad, koostöö lastevanemate ja 

ettevõtetega jms. 
Kandidaate saab esitada 10. mai 

südaööni, ankeet asub konkursi 
kodulehel https://keskkonnatun-
nustused.ee/et/keskkonnakapp. 
Keskkonnakäpa veebilehelt leiab 
lisainfot ka kandideerimistingimuste 
kohta. Esita oma kandidatuur või 
soovita meile tublisid tegijaid oma 
kogukonnast! 

2014. aastast korraldatavat kon-
kurssi viis esimesel kahel aastal läbi 
Keskkonnaamet ning seda Euroopa 
sotsiaalfondi programmi „Keskkon-
nahariduse arendamine” toel. 2016. 
aastast korraldab konkurssi Kesk-
konnaministeerium. Viie aastaga 
on konkursile esitatud keskmiselt 
115 projekti aastas ning kokku on 
välja antud 148 tunnustust ehk 
keskkonnakäppa.

Keskkonnaministeerium otsib taas 
keskkonnakäppasid

Alates 27. märtsist ühendasid koha-
likud omavalitsused ja riigiasutused 
jõud, et aidata läbi vahetu suhtluse 
avalikus ruumis kaasa koroonaviiruse 
leviku tõkestamisele. 

Virumaa kohalikud omavalitsused, 
Ida päästekeskus ja Keskkonnains-
pektsioon alustasid märtsi lõpus lisaks 
politseile tänavatel viibivate inimeste 
teavitamist. Nende peamine ülesan-
ne on märgata kogunevaid inimesi, 
nendega vestelda ja selgitada neile 
COVID19 viirusega kaasnevaid ohte. 

Ida prefekt Tarvo Kruup selgitas, 
et tegemist on elupäästva operatsioo-
niga. „Koostöös partneritega oleme 
moodustanud ühisrinde koroonavii-
ruse vastu ning meie kõigi eesmärk 
on inimeste elusid päästa. Suuname 
ametnikud võimalikult paljudesse 
piirkondadesse, et selgitada avalikus 
ruumis viibijatele eriolukorda riigis ja 
kogunemise ohte,” lisas Kruup.

Kohalikke omavalitsuste poolt 

kaasatakse tegevustesse kogukonna 
aktiivseid liikmeid, nii sportlasi kui 
ka õpetajaid aga ka korrakaitseamet-
nikke ja menetlusteenistusi. Päästjad 
panustavad oma põhitöö kõrvalt 
täiendatud patrullidega ka selgitus-
töösse. Keskkonnainspektsioon on 
ennetajaks ja silmadeks matkaradadel 
ja veekogude äärsetel aladel. 

Kohalike omavalitsuste poolt 
loodavad patrullid on eristatavad 
helkurvestiga ning ühistegevusse 
panustavad riigiasutuste ametnikud 
kannavad oma ametivormi.

•  Kuigi liikumine on tervislik, 
siis alates 25. märtsist tuleb avalikus 
kohas (näiteks välised mängu- ja spor-
diväljakud, rannad, promenaadid, 
tervise- ja matkarajad) ja siseruumis 
(välja arvatud kodus) hoida teiste 
inimestega vähemalt 2 meetrit vahet. 
Avalikus kohas tohib koos viibida 
kuni kaks inimest. Piirang ei kehti 
koos viibivatele ja liikuvatele peredele  
ning avalike ülesannete täitmisel.

• Ka kalale minejad peavad arves-
tama, et paadis tohib korraga viibida 
kaks inimest, v.a juhul kui paadis on 
ühe pereliikmed.

Kohalikud omavalitsused 
ja riigiasutused 
ühendasid jõud

Swedbank Eesti kontorivõrgu juht 
Age Petter ütles, et seoses eriolukor-
raga oleme juba teinud oma töökor-
ralduses mitmeid muudatusi. „Olles 
elutähtsa teenuse pakkuja, peame ka 
praegu tagama klientide rahaasjade 
toimimise. Samas oleme näinud 
viimastel nädalatel pangaesindusse 
tulemas kliente, kes võinuks oma 
rahaasjad korda saada mõnes muus 
pangakanalis, näiteks internetipan-
gas, äpis või läbi nõustamiskeskuse. 
Soovime hoida oma kliente ja nõus-
tajaid ning seetõttu peame muutma 

töökorraldust.“
 Alates 1. aprillist saab Swedbanki 

esindustes oma rahaasju korraldada 
üksnes eelneva broneeringu alusel. 
Broneerimiseks on kaks võimalust 
– läbi internetipanga või helistades 
nõustamiskeskusesse.

 Nõustamiskeskusesse helistades 
saab selgeks, kas vajaliku toimingu 
saab ära teha digikanalis või nõus-
tamisekeskuse abil.

Kui selgub, et esinduse külastus 
on vältimatu, broneeritakse aeg 
sobivasse esindusse.

Hetkel on kõik esindused avatud 
lühendatult. 

  Age Petteri sõnul teeb pank 
kõik, et tagada piisav kaitse oma 
klientidele ja kliendinõustajatele. 
„Pangaesindustes jälgitakse kõiki 
ohutusnõudeid. Esinduses pakuta-
vaid tehinguid me hetkel piiranud 
ei ole, kuid ka see võib muutuda. 
Samuti on meil palve, et kui mõni 
pereliige võib pangatoimingutes abi 
vajada, helista talle ja anna soovitus 
digikanalites või telefoni teel vajali-
kud toimingud teha.“

1. aprillist saab Swedbanki esindustesse 
tulla ainult broneeringu alusel



Nutinduse nutikus on säilitanud õppetöö. Fotod muusika- ja kunstikooli arhiivist
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Ilmar Kald, 
Tapa Muusika- ja Kunstikooli 
direktor

Artikli kirjutamise ajaks on dis-
tantsõpe kestnud juba kuu aega. 
See on enamusele meist täiesti uus 
kogemus ning proovile on pandud 
õpetajate IT-pädevus. 

Nii mõnigi meist, õpetajatest, 
on ilmselt tunnetanud, et teatud 
mõttes on selles valdkonnas õpilaste 
teadmised ehk kohati paremadki. 
See paneb pingutama ning lausa 
imetlusväärne on see, kui personaal-
selt õpetajad on asjale lähenenud. 

Toimetatakse  läbi  kanal i , 
mis õpilasele parim. Paralleel-
selt on töös Messenger, What-
sapp, Viber, Skype, Zoom jne.  
Olen õpetajaid abistades julgusta-
nud, et kui jääte hätta videotun-
niga, küsige abi ka õpilaselt, sest 
videochat`id on neile kõike muud 
kui uus nähtus ning tõenäoliselt 
toimuvad neil juba ammu omavahel 
„videotunnid“ nii mõneski aines. 
Rõõm oli tõdeda, et kolmanda 
nädala lõpuks sujus õppetöö uues 
olukorras väga hästi ka neil, kes 
ehk alguses olid pelglikumad. Kuna 
kriisiperioodi pikendati, käivitasime 
Zoomi vahendusel ka solfedžotun-

nid, millega õpetaja soovitab liituda 
võimaluse korral ka neil õpilastel, 
kes seda veel teinud ei ole. Info 
tunni aja kohta saadab õpetaja kooli 
ametliku kanali Stuudiumi kaudu! 

Kunstiosakond, kus videotunnid 
on vast kõige keerukamad, on õpi-
lased väga tublisti liitunud vahvate 
kodutöödega ning neid on jõudnud 
õpetajateni juba tublisti üle 100. 
Tagasiside ja näpunäited on saanud 
kõik „kunstnikud“. Osadest töödest 
on valminud juba kaks virtuaalnäi-
tust kooli Facebooki lehel, mida 
on „külastanud“ kokku juba pea 
300 inimest. Kuna töid tuleb aina 
juurde, siis on oodata näitustele 
järge. Lisaks algatas kunstiosakond 
fotokonkursi, mis paisus lausa üle-
vallaliseks ja tõi meieni üle kuue-
kümne foto, milledest osad jõuavad 
samuti virtuaalnäitusele. 

Klaveriõpetaja Tiina Sakk on 
oma distantsõppe kogemusest rää-
kinud nii: „Ajal, mil minu õpilased 
on Tamsalus ja mina Rakveres, on 
e-õppel väga suur roll! Kui seda ei 
toimuks, läheksid õpilaste sõrmed 
sügiseks sõnaotseses mõttes rooste 
ja ei jõuaks edaspidistele muusi-
kalistele mõtetele järgi. Videosild, 
paralleelselt Stuudiumi ja YouTube 
õppevideotega, loovad õpetajale ja 
õpilasele siiski võimaluse nn kon-
takttunniks. Tundub veider, et pean 

sellise silla ehitama näiteks kahe 
õpilase vahele, kes on naabripoisid 
ja head sõbrad, püüdes nende koos-
mängu sel viisil elus hoida. Olukord 
on aga selline, kus küllaminek ka 
parima sõbra juurde ei ole mõistlik!“

Viiuliõpetaja Eva Siil lisab: „Mõ-
nelgi viiulil on keeled kodus lõdvaks 
läinud. Proovisin video abil aidata 
lapsel häälestada, aga kui nupp ikka 
püsima ei jäänud, siis tuli direktori 
abi paluda, viiul ukse taha viia. Ühel 
tüdrukul aitas suur vend vahepeal - 
järgmiseks tunniks oli viiul hullemini 
häälest ära kui enne, kõik keeled u 
kvardi võrra kõrgemad...! Vedas, et 
keeled olid ülepingele vastu pidanud!“

Sarnaseid vahvaid kogemusi on 
teistelgi õpetajatel.

Teise nädala lõpus uurisin lasteva-
nematelt, kui rahul nad on praeguse 
distantsõppe olukorraga ja kas me 
saame midagi veel paremaks muuta. 
Suur oli rõõm toetavast ja julgustavast 
tagasisidest, mis on vägagi motivee-
riv, eriti ajal, kui meil kõigil on peas 
hoopis teised mõtted. Palun julgesti 
pöörduda õppetöö või õppetasu 
puudutavate muredega otse minu 
poole. Info leitav kodulehelt. Püüame 
üheskoos leida parima lahenduse.

Aitäh kõikidele osapooltele! 
Hoidke oma tervist püsides kodus, 
sest nii saame kiiremini tavaellu 
tagasi!

Distantsõpe 
Tapa Muusika- ja Kunstikoolis

01. maist algab regist-
reerimine suvisesse õpi-
lasmalevasse, registree-
rimine kestab kuni 10. 
maini.

Malevasse ootame 
Tapa valla noori vanuses 
13–17 eluaastat. 

Kokku toimub õpi-
lasmaleval 2 vahetust ja 
tööd saab 70 noort.

Tapa valla 2020. aasta õpilasma-
levat korraldab Tapa Vallavalitsus, 
kes on töömaleva ajal noorte ot-
sene tööandja. Tapa Vallavalitsus 
(tööandja) sõlmib lepingu noorte-
ga (töövõtja) ja lapse vane matega 
noortekeskustes (Tapal Kooli 24, 
Tamsalus Tehnika 1a, Vajangul) 
eelnevalt kokkulepitud ajal.

Malevasse kandideerimine
Maleva kohtadele on konkurss, 

seega saab noor oma esimese kandi-
deerimis kogemuse.

- kandideerimise ankeet ja moti-
vatsioonikiri tuleb täita internetis, 
valla kodulehel;

- avalduse ja sisuka motivatsioo-
nikirja alusel võib noor osutuda otse 
maleva nimekirja valituks;

- vajadusel kutsutakse noor töö-
vestlusel.

Lingi õpilasmalevasse kandi-
deerimise kohta leiate Tapa valla 
kodulehelt, Facebookis: Tapa valla 
MTÜ Tapa Lastekaitse Ühingu ning 
Tamsalu noortekeskuse lehtedelt jne. 
(loe kiri lõpuni)

Sellel aastal tuleb registreerimine 
teostada koos vanemaga. Lapse-
vanem logib keskkonda sisse ning 
ankeedi täitmise järel allkirjastab 
kandideerimis avalduse.

Varu veidi aega, ava link, täida 
ankeet läbimõeldult, põhjalikult 
ja ausalt. Kui ankeet täita osaliselt 
või küsimusi tekitavalt kutsutakse 
noor töövestlusele. Vestlusringi 
kuuluvad malevajuht, piirkonna 
kooli sotsiaalpedagoog ja noor-
sootööspetsialist. Soovime tagada 
malevasse saamise neile, kes on 
huvitatud nii  töö tegemisest, 
maleva kogemusest kui ka maleva 
huvitegevustest. 

Malevlaste lapsevanematega le-
pingute sõlmimiseks võtame ühen-
dust telefoni ja/või e-maili teel alates 
25. maist.

Tapa piirkonnas toimub kaks 
õpilasmaleva vahetust:

- esimene vahetus 8. - 19. juuni 
2020, osaleb 20 noort;

- teine vahetus 27. juuli - 7.august 
2020, osaleb 20 noort.

Malevlased saavad peale nelja 
tunnist tööpäeva sooja lõunasöö-
gi. Päeva teisel poolel toimuvad 
huvitegevus ja väljasõidud, mis on 
malevlastele tasuta. 

Maleva korraldajaks on MTÜ 
Tapa Lastekaitse Ühing. Küsimuste 
korral palume ühendust võtta Ave 
Pappega telefonil 327 1233 või e-
maili teel ave.pappe@tapa.ee.

Algab registreerimine 
Tapa valla 

õpilasmalevasse 2020

Aune Suve-Kütt
noorsootööspetsialist 

Tamsalu piirkonnas toimub üks 
õpilasmaleva vahetus:

8.–19. juuni 2020, osaleb 25 
noort.

Malevlased saavad peale nelja tun-
nist tööpäeva sooja lõunasöögi. Päeva 
teises pooles toimuvad huvitegevu-
sed ja maleva lõpetuseks väljasõit, 
mis on noorele tasuta. 

Maleva korraldajaks on Tamsalu 
Noortekeskus (Tamsalu Noorte 
Naiste ja Noorte Meeste Kristlik 
Ühing). Küsimuste korral palume 
ühendust võtta Tuuli Lindrega te-
lefonil 5690 3556 või e-maili teel 
tamsalunoortekeskus@gmail.com.

Vajangu piirkonnas toimub üks 
õpilasmaleva vahetus:

8. – 19. juuni 2020, osaleb 5 
noort.

Malevlased saavad peale nelja tun-
nist tööpäeva sooja lõunasöögi. Päeva 
teises pooles toimuvad huvitegevu-
sed ja maleva lõpetuseks väljasõit, 
mis on noorele tasuta. 

Maleva korraldajaks on MTÜ 
Vajangu Noorsootöö Keskus. Küsi-
muste korral palume ühendust võtta 
Monika Molodostiga  telefonil 5564 
5409.

Palun täida ära CV ja motivat-
sioonikirjeldus.

Kirjuta palun täislausetega ja ära 
unusta, et iga uus lause algab suure 
algustähega :)

Malevasse pääsemine sõltub ot-
seselt sellest, mida ja kui palju Sa 
kirjutad, sest esimese valiku teeme 
esitatud avalduse põhjal. Eelmise 
aasta kogemuse järgi, laekus palju 
sisutult täidetud ankeete, sellel aastal 
käsitleme neid kui täitmata ankeete 
ja sa ei kandideeri tegelikult malevas-
se. Korralikult kirjutad ning põhjali-
kult täidetud ankeet taga malevasse 
koha - ilma tööintervjuuta! Teised 
kutsutakse lisa intervjuule.

Õpilasmalevasse motivatsiooni-
kirjade alusel komisjoni poolt valitud 
noored koos vanematega kutsutakse 
lepingu allkirjastamisele. 

NB! AVALDUSE PEAD TÄIT-
MA NOOR ISE – mitte ema või ise 
või vanem õde! Kui  jääd avalduse 
täitmisega hätta küsi neilt nõu.

Alusta malevasse kandideerimise 
ankeedi täitmist valla kodulehel. htt-
ps://www.tapa.ee/opilasmalev-2020

NB! Kui eriolukorra tõttu ei ole 
lubatud juunikuu vahetust kokku-
lepitud ajal läbi viia, võetakse kõigi 
sellesse vahetusse saanud nooretega 
ühendust, et teavitada ümberkor-
raldustest.



6 Aprill 2020

Riigi Kaitse- 
investeeringute Keskus Reigo Tamm

Tapa vallavolikogu aseesimees

Aprilli alguses sõlmisid 
Riigi Kaitseinvesteeringu-
te Keskus ja Nordecon AS 
töövõtulepingu  Tapa nn 
sõjaväeväelinnaossa tegev-
väelaste kasarmu projek-
teerimiseks ja ehitamiseks.

 Riigi Kaitseinvesteerin-
gute Keskus rajab Tapale 
150-kohalise tegevväe-
laste kasarmu. Hoone on 
projekteeritud ühekohaliste tubadena, 
kuhu   majutatakse Tapa linnakus töö-
tavad tegevväelased. Kriitilise vajaduse 
ilmnedes on võimalik hoonet kasutada 
kasarmutüüpi majutuseks, võimaldades 
seeläbi majutatavate arvu suurendada.

  “Kasarmu tuleb 5-korruseline ja 
modernse arhitektuurikeelega, järgides 
ümbritsevat hoonestuslaadi. Hetkel on 
kaitseväe kasutuses mitmed ühiskasu-
tuseks kohaldatud korteripinnad Tapa 
linnas, aga kaitseväelinnaku kasvades on 
ilmnenud tungiv vajadus pakkuda tegev-
väelastele ühiselamu-tüüpi majutuspinda 
linnakust jalgsikäigu kaugusel”, märkis 
kaitseinvesteeringute keskuse ehitusbüroo 
juhtiv projektijuht Toomas Laumets.

 „Võimalus anda oma panus Eesti riigi 
kaitsevõimekuse arendamisse on ilmselt 
üks peamisi põhjuseid, miks Nordeconi 
meeskond on Tapa sõjaväelinnakus ehi-
tamiseks eriliselt kõrgelt motiveeritud,” 
sõnas Nordecon AS-i juhatuse liige Ando 
Voogma. „Meie jaoks on tegemist tuttava 
töökeskkonnaga, kuna oleme saanud 
Tapa sõjaväelinnakusse ka varasematel 
aastatel erinevaid objekte rajada. Senine 
koostöö Riigi kaitseinvesteeringute kes-

Tapale rajatakse 
150-kohaline kasarmu

Kes oleks veel kaks kuud tagasi 
arvanud, et nii meie vald ja kogu 
Eesti riik leiavad end sedavõrd 
uuest ja keerulisest olukorrast. 
Kevad pidi olema kiire ning ääre-
tult töine aeg. Ka meie volikogus 
olid arutlusel mitmed olulised 
küsimused. Valmistusime ko-
misjonide koosolekuteks ja voli-
kogu istungiks, aga kahjuks jäid 
eriolukorra kehtestamise tõttu 
ära kõik arutelud, kohtumised 
ja koosolekud. Paljudele, seal 
hulgas mulle endale, on niisama 
kodus passimine, teadmatus, 
asjade distantsilt ajamine ning 
eriolukorra poolt peale sunnitud 
elukorraldus muutunud väljakan-
natamatuks ja väsitavaks. Selleks, 
et vaimne tervis tugev ja vaim 
ise erksam püsiks, arutlen mõnel 
olulisel teemal.

Alustuseks peab ütlema, et 
vallavalitsus, ametnikud ja all-
asutused koos oma juhtidega on 
uue ebaloomuliku situatsiooniga 
kenasti hakkama saanud. Töö 
on ümber korraldatud ja vaja-
likud teenused tagatud. Peame 
arvestama, et sedalaadi kriisiks ei 
olnud keegi valmistunud. Tekki-
nud olukord oli ennustamatu ja 
tänased lahendused on leitud nö 
jooksu pealt, võiks isegi öelda, et 
jalgratta leiutamine toimub sõidu 
ajal. Seda enam on põhjust rahul 
olla, et praeguse hetkeni on vallas 
lahenduste leidmisega hästi toi-
me tuldud. Kui olukord rahuneb, 
tuleb kriisikomisjon kahtlemata 
uuesti kokku ning analüüsib nii 
viimaseid kuid kui kriisi ennast. 
Kogemustest õppides ja järeldusi 
tehes tuleb paika panna uued 
kriisiplaanid ja tegevuskavad, 
et olla järgmistel kordadel seda-
laadi situatsioonideks paremini 
valmistunud. Kindlasti peaks 
vaatama üle näiteks volikogu ja 
komisjonide töökorralduse kriisi 
ajal. Osad viroloogid väidavad, 
et see viirus tegelikult enam 
maailmast kuhugi ära ei kao ja 
usutakse, et edaspidi on viiruste 
perioodi saabudes alati tagasi ka 
koroona. Tõenäosus, et sügisel 
koroonaviirusesse nakatumise 
oht taas tõuseb, seab igale ins-
tantsile igal sammul kohustuse 
viirusele vastu astumiseks valmis 
olla ning kohaneda tuleviku 
eriolukordadega tasemel, et valla 
juhtimine nii volikogu kui val-
lavalitsuse tasandil ja allasutuste 
töö jätkuks tõrgeteta ning kindla 
plaani järgi.

Siiski loodan väga, et peagi 
toimub läbimurre ja vaktsiin 
avastatakse. Praegusel määral 
peatatud eluolu ja peale sunnitud 
töökorraldus ei ole jätkusuutli-
kud, majandusele ja ettevõtlusele 
on taolised vaakumid ja seisakud 
laastavad. Ka valla arendamine 
ning juhtimine ei saa muutuda 
kontaktivabaks, kuna parimad 
lahendused tulevad aruteludest ja 
vaidlustest, aga parimad arutelud 

ning vaidlused toimuvad minu 
arvates siiski silmast silma.

Üks olulisemaid teemasid, 
mis eriolukorra tõttu pooleli jäi, 
kuid mis samuti nõuab tõsiseid 
arutelusid, oli valla hariduse 
arengukava koostamine. Loo-
dan, et esimesel võimalusel selle 
dokumendiga ka edasi lähme. 
Uus arengukava käsitleb mit-
meid valla haridusvaldkonna 
küsimusi, tähtsamad nende seas 
on näiteks gümnaasiumiharidu-
sega jätkamine, vene põhikooli 
tulevik ja Vajangu kooli olukord. 
Nendes küsimustes peame ühtse 
nägemuse välja töötama ja selle 
arengukavasse kirja panema 
kaasates erinevaid huvigruppe ja 
kogukonda. Eriti just Vajangu 
kooli teemal peame kogukonna 
ja kooliperega ühiselt jõudma 
vastuseni, kuidas edasi. Täna on 
selge, et Vajangu kool tegutseb 
edasi vähemalt järgmise ehk 
2020/2021 õppeaastani. Alles 
jäänud aega ei tohi raisata ja eri-
olukorra lõppedes peaksime selles 
küsimuses jälle kokku tulema, et 
hiljemalt järgmise aasta alguseks 
oleks valmis plaan, kuidas edasi 
minna. Õpilaste arv on vähene-
nud, paljud piirkonna õpilased 
omandavad haridust Järva-Jaanis, 
Tamsalu kool on umbes 12 km 
kaugusel – kogu seda infot arves-
tades tuleb küsida, kas ja kui jah, 
siis millisel määral on mõistlik 
kooli edasi hoida. Kohalike ela-
nike arvamusega tuleb arvestada, 
aga rasketele küsimustele ei tohi 
karta vastuseid leida, probleemi 
ignoreerimisel teadupärast prob-
leem ei kao.

Majanduslikku mõistlikkust 
ja otstarbekust oleme pidanud 
valla eelarveid koostades alati 
silmas pidama, aga pärast taolist 
laastavat kriisi on oluline teha 
seda enam kui eales varem. Kin-
del on see, et järgmised valla eel-
arved on väiksema mahuga, meie 
võimekus on vähenenud ning 
kärped möödapääsmatud. Riik 
küll ütleb, et valla tulubaas jääb 
samaks, aga unustada ei tohi, et 
füüsilise isiku tulumaks siiski 
väheneb. Seega riik teadlikult 
jahub, sest kindlasti nii riigi kui 
omavalitsuste rahaline olukord 
halveneb. Tõsi on see, et kui ei 
ole rahval raha, ei ole seda ka 
riigil. Selleks, et hakkama saada, 
tuleb võtta laenu, mis on igati 
normaalne, sest intressimäärad 
on praegu madalad, aga kulusid 
tuleb samuti kärpida.

Kulude kärpimine on äärmi-
selt ebapopulaarne tegevus, aga 
kui raha ei ole, siis seda lihtsalt ei 
ole. Need valusad otsused tuleb 
meil ära teha. Üks võimalus on 
vähendada majanduskulusid ja 
leida sealt kokkuhoiukohti, üle 
peab vaatama erinevad toetused, 
abirahad, stipendiumid ehk raha 
jagamise üleüldiselt. Kes tõesti 
abi ja toetust vajab, see seda ka 
saab, aga raha raiskamist olla ei 
tohi. Kultuurikomisjonis pea-
me arutlusele võtma spordi ja 
kultuuri toetussüsteemi, mille 

ühtsustamine ja korrigeerimine 
oli nagunii plaanis juba enne 
eriolukorda. Eks kokkuhoiukohti 
peavad otsima kõik volikogu ko-
misjonid ning selles mures ei tohi 
vallavalitsust üksi jätta.

Olen aga veendumusel, et 
inimeste palkade vähendamine 
peaks olema viimane abinõu ja 
vallas pooleli olevaid ning planee-
ritud investeeringuid ära jätta ei 
tohiks. Seega uhiuuele ja kaasaeg-
sele Tapa kultuurimajale peaks 
järgmisel sügisel lisanduma põh-
jalikult rekonstrueeritud sama 
uhke kultuurimaja Tamsalus. 
Samuti peaks Jäneda kooli kaua 
oodatud ja vajalik uuendus val-
mima järgmise kooliaasta algu-
seks. Mõistan, et Jäneda elanikud 
soovivad ka kohaliku spordisaali 
olukorra paranemist, aga tänast 
rahalist seisu arvestades kardan, 
et see investeering peab paremaid 
aegu ootama jääma. Tapal on 
plaanis muusika-ja kunstikooli 
katuse vahetus ning uue klassi 
ehitus, mis peaks tehtud saama 
sellel suvel. Kindlasti tuleks jätka-
ta teede ja tänavate parandamist, 
mille jaoks ei ole kunagi ressursse 
piisavalt, kuid peame mõistlikult 
ning kasvõi jupphaaval ehitusega 
siiski edasi minema.

Loomulikult on murekohti 
veel ja tunnetan tihti, et ootused 
on suuremad kui reaalne võime-
kus. Olen sageli endale ja teistele 
pidanud meelde tuletama, et 30 
aasta muresid ei ole võimalik 
3 aastaga ära lahendada, eriti 
ebatõenäoline on see saabuvat 
majanduslangust arvestades. 
Aastakümneid on probleemiks 
olnud näiteks Tapal asuv vana 
algkoolihoone ja samuti on rää-
gitud Tapa kesklinna ning kesk-
väljaku ilmest, viimasel ajal aina 
teravamalt. Vastavalt võimekusele 
ja tänu projektitoetustele on lin-
na üldmuljet parandatud ning 
kindlasti peaks sellega rahulikus 
tempos linnarahvast kaasates 
jätkama, et ühel päeval oleks meil 
arhitektuurselt ja miljööväärtus-
likult ühtne ja esinduslik Tapa 
kesklinn. Vana algkoolihoone 
osas tuleks võimalikult kiiresti 
langetada otsus – kas peale lam-
mutamise eksisteerib veel varian-
te. Pärast seda saab eelarvesse 
vajaliku summa planeerida ning 
ehk saame järgmise aasta jooksul 
probleemi lahendatud.

Kõikide nende tegevuste el-
luviimine ja lubaduste täitmine 
sõltub sellest, kui kiiresti me kogu 
ühiskonnana eriolukorrast välja 
tuleme ning mida ja kui hästi 
suudame sellest õppida. Võtamegi 
siis praegu kõik aja analüüsimaks 
tehtut ja hetkeolukorda ning 
seame uusi sihte. Kui praegu 
kogukonnana ühte hoiame ning 
tegeleme vaid olulise ning sisuli-
sega, jätame kõrvale vastandumise 
ning laimamise, säilitame tervise 
ja terve mõistuse, märkame ja ai-
tame abivajajaid, saame kindlasti 
üheskoos hakkama ja tuleme sel-
lest kriisist välja tugevamate ning 
targematena.

Sel aastal 
tuleb kevad teisiti

kusega on sujunud hästi.”
 „Arvestades tänast olukorda majan-

duses, oleme väga tänulikud, et riigi 
investeeringud Tapa sõjaväelinnakusse ei 
ole peatunud. Linnaku arendused anna-
vad kohalikele elanikele tööd ja aitavad 
hoida elus kohalikke väikeettevõtteid. 
Kindlasti ei saa jätta mainimata, et 
meie omavaheline koostöö nii kaitseväe 
kui kaitseinvesteeringute keskusega on 
olnud äärmiselt meeldiv, oleme suutnud 
erimeelsusi vältida,” lisas Tapa vallava-
nem Riho Tell. 

 Töödega alustatakse 2020. aasta ap-
rillis ja tööde üleandmine on planeeritud 
2021. aasta alguseks. Lepingu mak-
sumus on 2,7 miljonit eurot, hinnale 
lisandub käibemaks.  

Hoone brutopinnaks on ca. 3 200 
m2. Projekteeritav hoone on 5 põhi-
korruse ja ühe katusekorrusega, 150 
majutuskohta 1-kohalistes tubades.

  Nordecon on varasemalt ehita-
nud Tapa kaitseväelinnakusse toitlus-
tuskompleksi (2017), neli kasarmut 
(2016–2018), hooldus- ja õppehalle, re-
mondihalli ja varjualuseid (2017–2018) 
ja komplekteerimisala (2019-2020)

Tapa sõjaväelinnaku laienduse avamine oktoobris 2017.
aastal. Foto Kaitsevägi
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Ako Osmar Piht

Eleriin Sahtel - Saarepuu Piiga

Sofia Ivanova

Lisete VallsaluJana Katre Ojasoo Mari Ann Kald
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Liina Kald

Koduõppe esimesel nädalal kuu-
lutas Tapa Muusika- ja Kuns-
tikooli kunstiosakond välja 
fotokonkursi “Märka mind”. 
Konkurss pidi olema majasisene 
ja selle eesmärgiks oli ergutada 
õpilasi ja õpetajaid kodus olles 
enda ümber loomingulise pilgu-
ga ringi vaatama. See ettevõtmi-
ne äratas aga huvi ka meie majast 
väljaspool ning otsustasime teha 
selle üle-vallaliseks.

Huvitavaid fotosid laekus 
meile konkursi lõpuks 61. Rõõm 
oli näha, et Tapa Gümnaasiumi 
õpetaja Ellle Kivisoo võttis osa 
fotokonkursist terve 1.A klassi-
ga, väga loominguliste töödega. 

Žüriis olid hindajateks Tapa 
Muusika- ja Kunstikooli õpe-

tejad Katrin Leete, Renee Aua, 
Svetlana Kuusik ja Liina Kald. 
Ühise arutelu käigus selgusid žü-
rii lemmikud sellises järjestuses:

1. koht - Jana Katre Ojasoo
2. koht - Mariliis Sild
3. koht - Eleriin Sahtel
Auhinnaks on Büroo Pluss 

Tapa raamatupoe kinkekaardid, 
mille saab sealt kätte pildiga 
dokumendi alusel. Samuti saa-
vad võitjad kinopiletid Tapa 
Kultuurikotta selleks ajaks, kui 
üritused jälle toimuvad. Palume 
võtta ühendust kultuurikojaga.

Laekunud töödest enim 
punkte saanud fotosid saab 
näha siin ja konkursist valmib 
peagi virtuaalnäitus, mida saab 
näha kooli FB lehel.

Aitäh kõikidele, kes osale-
sid! Loodetavasti tõi see teile 
meeldivat vaheldust praegusesse 
argipäeva!

Tapa Muusika- ja 
Kunstikool korraldas 

fotokonkursi
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VALLAVALITSUSE JA VALLAVOLIKOGU INFO

Maksim Butšenkov
volikogu esimees

Müüa soodsalt 
3m küttepuid 

kohaletoomisega. 

Tel 5074553. 

KÜTTEPUUD

Märtsis puhkenud viiruseepideemia 
tegi oma korrektuurid ka Tapa valla 
juhtimises. Märtsi volikogu istung jäeti 
ära. Õnneks ei olnud sellesse kuusse 
planeeritud olulisi eelnõusid ja otsu-
seid. Eelarve oli meil juba vastu võetud 
ja kõiki muid küsimusi sai edasi lükata.

Eriolukorra väljakuulutamisega 
langes suur vastutus vallavalitsuse ja 
eeskätt vallavanem Riho Telli õlgadele. 
Vallavolikogu istungi tühistamine lee-
vendas seda ettevalmistavate ametnike 
koormust, kes omakorda seisid silmitsi 
uute asjaolude ga. Sooviksin neid kõiki 
tänada enda panuse eest valla juhtimis-
se sel raskel ajal. 

Lühidalt vallavolikogu plaanidest. 
Kriisi esimene etapp on läbitud. Ap-
rillis-mais alustame valla lisaeelarve 

läbivaatamist. Loomulikult me kõik 
mõistame, et epideemia mõju on sel-
lele negatiivne. Samal ajal me peame 
mõistma, et juba nüüd on vaja hakata 
kavandama valla elu pärast erakorrali-
sest seisust väljumist. Tõenäoliselt me 
tegeleme sellega elektroonilise istungi 
vormis, sest keegi ei tea kaua võib veel 
epideemia kesta. 

Soovin kõigile vallavolikogu kollee-
gidele ja samuti valla elanikele tervist 
ja kannatlikust!

Märtsikuu vallavolikogus

Otsustati volikogule esitada järgmi-
sed eelnõud:

- Arvamuse andmine Maleva VI kar-
jääri kaevandamise loa taotluse juurde 
koostatud eksperthinnangute kohta.

- “Tapa valla teede ja tänavate tee-
hoiukava aastateks 2020 – 2023”.

Hanked:
- Kinnitati riigihanke “Tapa lin-

nakeskuse projekti koostamine” tule-
mused.

- Kinnitati väikehanke „Trummel-
niiduki ostmine» tulemused.

- Kinnitati riigihanke „Tapa rattapar-
gi (pumptracki) rajamine” tulemused.

- Otsustati alustada riigihange „Tam-
salu Paide mnt rekonstrueerimine” ja 
kinnitati alusdokumendid.

- Otsustati alustada riigihange 
„Jäneda Kooli fassaadi ja katuse 
rekonstrueerimine” ja kinnitati alus-
dokumendid.

- Kinnitati riigihanke „Tapa Muusi-
ka- ja Kunstikooli osaline rekonstruee-
rimine” tulemused.

Muu: 
- Otsustati anda üürile Tapa vallale 

kuuluv eluruum Sääsel.
- Kinnitati edukas pakkumus Tapa 

valla teede ja tänavate asfaltkatte löö-
kaukude ja kattepragude paikamiseks 
2020.

- Kehtestati hinnakiri Tapa Valla 
Spordikeskuses.

- Rahuldati tegevustoetuse taotlus.
- Otsustati raha eraldamine tege-

vustoetusteks sotsiaalvaldkonnas 2020. 
aasta eelarvest.

- Kinnitati pangalaenu pakkumused 
ja otsustati leping sõlmida.

- Moodustati 2020. a kaasava eel-
arve ettepanekute hindamiskomisjon 
ja rahvahääletuse hääletamiskomisjon 
ning kinnitati hääletamiskohad.

- Kinnitati Tamsalu Vesi AS 2019 
majandusaasta aruanne/lõppbilanss ja 
otsustati kasumi jaotamine.

- Kinnitati edukas pakkumus Tapa 
valla kruusakattega teede ja tänavate 
profileerimistöödeks.

- Kiideti heaks hajaasustuse prog-
rammi projekti “Kuie tee 2 puurkaev” 
aruanne.

- Kinnitati Tapa Muusika- ja Kuns-
tikooli arengukava 2020-2025.

- Otsustati algatada Tapa linnas 
asuva Liblika maaüksuse ja lähiala 
detailplaneering ning keskkonnamõju 
strateegilise hindamise eelhinnang.

- Kehtestati Tapa valla hooldekodu-
de kohamaksumus.

- Otsustati pikendada leping MTÜ-
ga Lääne-Viru Jäätmekeskus Tapa jäät-
mete kogumispunktis vastuvõetavate 
biolagunevate aia- ja haljastusjäätmete 
käitlemiseks.

Vallavalitsuse istungite otsuseid perioodil 
11.03.2020-08.04.2020

Tapa jäätmete kogumispunktis 
võetakse elanikelt tasuta vastu 
alljärgnevaid jäätmeid:

- paber ja kartong;
- klaas;
- tekstiil (rõivad);
- metallid;
- suurjäätmed, sh kasutuskõlb-

matu mööbel;
- biolagunevaid aia- ja haljas-

tusjäätmeid;
- kodumajapidamisest pärine-

vad ohtlikud jäätmed (kasutatud 
õlid ja õlifiltrijäätmed, värvi-, 
liimi- ja lakijäätmed, lahustid, 
taimekaitse- ja putukatõrjevahen-
did, vanad akud ja akuvedelikud, 
leeliselised ja pesuained, kasuta-
mata jäänud või aegunud ravimid, 
elavhõbedakraadiklaasid, päeva-
valguslambid, patareid, ohtlike 
ainetega saastunud pakendid);

- pakendid;
- vanarehvid;
- probleemtoodete jäätmed: 

suured kodumasinad, väikesed 
kodumasinad, kodused IT-sead-
med, luminofoorlampide valgus-
tid ja sirged luminofoorlambid, 
kompaktlambid, elektritööriistad 
(va. tööstuslikud), elektrilised 
mänguasjad, seire ja valvesead-
med;

- plastid;
- puit.
 

Tasu eest võetakse vastu:
- ehitus- ja lammutusjäätmeid 

hinnaga 102 eurot tonn;
- eterniiti hinnaga 144 eurot 

tonn.

Tamsalu jäätmejaamas võetakse 
elanikelt tasuta vastu alljärgne-
vad jäätmed:

Ohtlikud jäätmed 
- Kasutatud õlid ja õlijäätmed, 

sh õlifiltrid ja -pakendid
- Värvi-, liimi- ja lakijäätmed, 

nendega määrdunud töövahendid 
ning pakendid

- Lahustid
- Taimekaitse- ja putukatõrje-

vahendid ning nende pakendid
- Vanad akud ja akuvedelikud
- Kemikaalid
- Kasutamata jäänud või aegu-

nud ravimid ja farmaatsiatooted
- Elavhõbedakraadiklaasid
- Päevavalguslambid (erikujuli-

Tamsalu jäätmejaam 
(Raudtee 4, Tamsalu)

Tapa jäätmete kogumispunkt 
(Autobaasi 11, Tapa)

kolmapäev - reede 11.00 – 18.00
laupäev 12.00 – 17.00
pühapäev 10.00 – 14.00
riiklikel pühadel suletud

Kontakt: Kalle Paist, 
tel 5303 6930

esmaspäev 10.00 – 18.00
kolmapäev 11.00 – 16.00
reede 10.00 – 17.00
laupäev 10.00 – 15.00
riiklikel pühadel suletud

Kontakt: 
Eesti Keskkonnateenused AS,  
tel 5330 1779

Jäätmejaamade 
lahtiolekuajad

sed, kompaktsed), säästulambid, 
kõrg- ja madalrõhulahendus-
lambid

- Patareid ja väikeakud
- Tundmatud jäätmed
- Elektri- ja elektroonikasead-

mete jäätmed
- Suured kodumasinad (kül-

mikud, telerid, elektri pliidid)
- Väikesed kodumasinad
- Infotehnoloogia- ja tele-

kommunikatsiooni-seadmed
- Valgustusseadmed
- Elektri- ja elektrontööriistad 

(välja arvatud suured tööstusli-
kud tööriistad)

- Meditsiiniseadmed
- Seire- ja valveseadmed
  Segapakendid   (pakend 

tuleb tühjendada, võimalusel 
loputada ning kokku suruda.)

- Klaasist pudelid/purgid
- Plastpudelid
- Tetrapakid
- Jogurtitopsid/võikarbid
- Alumiiniumpurgid
- Õue- ja teeküünalde ümb-

rised
  Vanapaber ja -papp/kar-

tong
- puhas kuiv paber: ajalehed, 

ajakirjad, reklaamimaterjalid, 
töövihikud, kaustikud, ümb-
rikud, kirjutus-, joonistus- ja 
paljunduspaberid

- pappi, kartongi ja pruuni 
paberit, papp-pakendid peavad 
olema kokkusurutud, et need 
konteineris võimalikult vähe 
ruumi võtaks

 Suuremõõtmelised jäätmed 
- Mööbel, WC-potid, vala-

mud
Vanad sõiduautorehvid
Metallijäätmed
Penoplasti jäägid 
Puit (kodumajapidamistes 

tekkinud)
Tekstiil ja rõivad 
Ehitusjäätmed (eelsortee-

ritud)
- asbesti sisaldavad ja eterniidi 

jäätmed
- klaas (aknaklaas) 

Autoklaasi ja armeeritud 
jäätmejaamas vastu ei võeta.

Ehitusprahti, sh ehituskivi ja 
betoonijääke jäätmejaamas vastu 
ei võeta.

SEOSES ERIOLUKORRAGA EI TOIMU EAKATE SÜNNIPÄEVAÕNNITLUSI

Koroonaviiruse levikuga on kehtestanud Eesti Vabariigi valitsus eriolukorra, mis 
kehtib kuni 1. maini 2020. a, kui valitsus teisiti ei otsusta.  

Seoses eriolukorraga ei toimu Tapa vallas eakate 80, 85 ja 90 + 
sünnipäevaõnnitlusi. Sünnipäevaõnnitlus ning – toetus edastatakse isikule 

kui eriolukord on lõppenud.  
Küsimuste korral palun pöörduda sotsiaalhoolekandespetsialist Pille Eevardi poole 

(tel 53429921 või pille.eevardi@tapa.ee). 
Hoidke ennast ning oma lähedasi!
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SPORT

Pikter Grupp OÜ 
müüb 3m ja lõhutud küttepuid. 

Kuivi ja tooreid, erinevad liigid, pikkuses 25- 60cm. 
Saadaval ka puit- ja turbabriketti, pelletit ja kivisüsi.

Lisaks pakume liiva, killustikku, sõelmeid, sõelutud mulda.  

Küsi julgelt infot! Tel 5013862, e- mail: pikter@mail.ee
Teenustena: transport, multiftkonteinerite rent 

ja kaeveteenus 

Rainer Tops

Käesolev hooaeg algas suurte ootus-
tega ja suutsime koostöös Taltech 
meistriliiga meeskonnaga (kelle 
duubelmeeskond me olime) pan-
na kokku konkurentsivõimelise 
meeskonna, et võidelda koha eest 4 
parema finaalturniiril. 

Hooaeg kulges taas tõusude ja 
mõõnadega, sest kahjuks on spordis 
koht ka vigastustel, mis viis mitmed 
juhtmängijad pikaks ajaks meeskon-
na juurest eemale. Marek Ojamäe ja 
Karl-Kristjan Karpin said osaleda 
vaid hooaja alguses, Sander Viilup ja 
Eric Schmaltzil olid samuti mitme 
pikad vigastuspausid. Päris hooaja 
lõpus langes raske vigastusega meie 
veteran Alo Põldmaa. Mitmel män-
gijal olid takistuseks töökohustused, 
reisid või sõjavägi. Sellest hoolimata 
olime pidevalt mängus ja kevadel 
kaks vooru enne otsustavat faasi 
olime 7. kohal võimalusega tõusta 
play-off mängudeks 5-6. asetusele. 

Ilmselt üks emotsionaalsemaid 

mänge oli kodune kaotusmäng Kad-
rina Karude vastu. Karud olid üks 
väheseid meeskondi esiliigas, kelle 
mäng sõltus ennekõike võõrmän-
gijatest ja koos kohalike kogenud 
mängumeestega, olid nad liiga üks 
kõvemaid võistkondi. Mäng läks 
Los Torosel 38 minutit väga hästi ja 
olime võtmas kindlat võitu, aga siis 
juhtus üks kõigi aegade uskumatum 
lõpp, kus sisuliselt 40 sekundiga 
mängisime suure edu maha ja kaota-
sime lõpusekundi kolmesega. Kõva 
õppetund selle kohta, et mäng tuleb 
alati lõpuni mängida. 

Mehed olid kõik terved ja valmis-
tusime play-offis lahingut andma 
ükskõik millisele vastasele ja valmis-
tusime tõsiselt ..., aga kahjuks siis 
tuli negatiivse üllatusena globaalne 
pandeemia, mis seiskas igasuguse 
spordielu. Kahju, väga kahju, sest 
sellist konkurentsivõimelist võist-
konda ei pruugi me lähitulevikus 
enam kokku saada.

Põhilist mänguraskust kandsid 
sel hooajal Aleksander Oliver Hint, 
Janar Aniste, Jyri Eboreime, Also 
Põldmaa, Marcus Neiland, Rasmus 
Raap, Rait Tammet, Martin-Otto 

Parve, Sander Viilup, Eric Schmaltz, 
Roman Konontsuk, Renno-Renek 
Rattasepp ja Marko Kostap. Statis-
tika poolelt olid liidriteks Sander 
Viilup ja Aleksander Oliver Hint, 
kes tõid vastavalt 20,2 ja 15,7 punkti 
mängus ning väga head näitajad olid 
ka lauapallide (5,4 ja 7,2) ja söö-
tude (4,4 ja 2,4) osas. Lisaks tasub 
mainida Rait Tammeti 8,5 lauapalli 
mängu kohta. Meeskonda juhendas 
Kris Killing, kes hooaja keskel asus 
juhendama ka Taltechi meistriliiga 
meeskonda.

Toetajateks olid AS Jalajälg, AS 
Sportland, Taltech, Tapa vald ja 
eraannetajad.

Tänases olukorras ei tea keegi, 
mis moel maailm sellest kriisist taas-
tub ja milline on selle otsene mõju 
kohalikule spordielule. Millised 
võistkonnad jätkavad meistriliigas 
ja mis moel toimetab esiliiga. Mis 
on ettevõtete valmidus (võimekus) 
sporti toetada jne. Igaljuhul saavad 
olema keerulised ajad. Samas looda-
me, et Los Torose mängude pärast 
on põhjust ka tulevikus Tamsalu 
Spordikeskusesse tulla.

Los Torosel jäi punkt 
hooajale panemata

Tahan tänada toredat meest Reini 
Topsi ja proua Aime Topsi kes 
juba pea aasta on teinud minuga 
kaastööd, et spordiuudiseid üle 
terve valla kokku panna. Reinu lem-
mikteemad on peamiselt korvpall, 
suusatamine, võrkpall, mina korjan 
kokku uudiseid teistelt aladelt. En-
diselt, palun, saatke meile vihjeid, 
uurime tausta ja paneme kirja.

Soovime kõigile vastupidavust, 
proovige ikka liikuda, mis siis, 
et võimalused on ahtakesed, aga 
kel soov, see leiab ka lahenduse. 
Seepärast lükkame käima varakult 
seiklusorienteerumise koroona ajas-
tul. Samuti tegeleme etteruttavalt ka 
rahvajooksu sarja Tapa ja Porkuni 
etappide eelkorraldamisega. Meie 
oleme pragmaatilised optimistli-
kud, ole Sinagi. Püsigem terved !

Käsipall
Neljapäeval 12. märtsil 2020 

toimus Viljandi Spordihoones 
käesoleva aasta „Mr. Pritt minikä-
sipallimängud koolis“ finaalturniir, 
kus osales kaheksa paremat üldha-
riduskoolide võistkonda üle Eesti. 
Seekord olid võistlustules 1.-3.
klasside tüdrukute ja noormeeste 
segavõistkonnad. Finaalturniirile 
pääsesid seitsme piirkonna etapi 
võitja + Harjumaa etapi teine koht. 
Tapa Gümnaasiumi I võistkond sai 
kokkuvõttes IV koha.

Peale liigamängude peatumist 
on SK Tapa võistkondade seisud: 
meeste meistriliiga – IV koht, naist-
est V koht, PA 2000 – III koht, PB 
2003 – I koht, PC 2005 1.liiga – II 
koht, TA 2000 – IV koht, TB 2003 
– V koht, TC 2005 – V koht. PD 
II liiga – IV koht, TD – mängud 
pidamata.

Saalihoki
U-14 saalihoki meistrivõistlus-

tel 11. märtsil kaotas Tapa valla 
Spordikool/Jäneda SK seisuga 5:9 
Kuusalule. Tapa vallaga seotud tiimi 
põhisnaiprid Oskar Vikk ja Keimo 
Kari olid selles mänguski tegijad, 
kostitasid vastaseid vastavalt 3+1 
ja 2+0 (värav+väravasööt). Jäneda 
jäi taha 1:6, kuid suutis mängu 
keskpaigaks tulla kuni 5:6ni, peale 
mida vastane läks ikkagi oma teed.

Meistriliigas B grupis mängiv 
SK Jäneda sai enne pandeemiat ära 
peetud kõik mängud ja mängib 
kohamängu sügisel, hetkel plat-
seerub ta 10. kohal. Liigades Tapa 

valla Spordikool/Jäneda SK seisud 
järgmised: U-12  - III, U-14 – III.

Suusatamine (Tamsalu sport-
lased talimängudel, üldkokku-
võte oli märtsikuu lehes)

Viru- Nigulas toimunud 36. 
omavalitsuste talimängude suusa-
tamine toimus kehvade lumeolude 
tõttu Otepääl. Tapa valda esindasid 
mitmed Tamsalu AO suusaklubi 
noored ja Tamsalu veteranid. 9. 
koha saavutasid Maria Liis Alt N-16 
ja Ago Veilberg M-50, 10 koha 
Merike Mets N-45 ja Frode Hallik 
M-18, 14. koha Aili Siht N-45 ja 
Roger Kaegas meeste klassis. Kaspar 
Kukk oli 29. Tamsalulaste arvele 
kogunes 444 punkti.  Kokku saadi 
596 punkti ja 9. koht. Suusatamises 
võistles 33 omavalitsust.

Edukad olid endised Tamsalu 
suusatajad: M-40 klassis saavutas 
Risto Roonet (Rae vald) III   ja 
Andrus Kasekamp (Viljandi vald) 
9. koha. Ajalukku tagasi vaadates 
saavutas Tamsalu 2005. aastal 
suusatamises väikeste linnade arves-
tuses Põlva ees 1254 punktiga 
esikoha. Esikohad saadi ka A- ja 
B-vanuseklassi teatesuusatamises. 
Viimast vahetust A-klassis sõitis 
hilisem Põhjamaade meister Timo 
Simonlatser. Tamsalu suusatajate 
saavutustest saab hea ülevaate 
raamatust „Pool sajandit aktiivset 
sporti Tamsalus“.

Korvpall
Jakon Ehitus/Tapa  meeskond 

lõpetas Lääne-Virumaa esiliiga meis-
trivõistlused seitsme võiduga, mis an-
dis 5. koha. Osales üheksa meeskon-
da. Kuna mõnel võistkonnal jäi osa 
mänge eriolukorra tõttu pidamata, 
selgub lõplik paremusjärjestus pärast 
eriolukorra lõppu. Omavalitsuste 
talimängudel mängis Jakon Ehitus/
Tapa alagrupis kolme vastasega. 
Toilalt ja Tartult tuli vastu võtta 
ühepunktine kaotus, Eesti esiliigas 
mängivatele Jõgeva meestele kaotati 
suuremalt, kokkuvõttes 23. koht.

Võrkpall
Eriolukorra tõttu on jäänud lõ-

petamata  Lääne-Virumaa võrkpalli 
rahvaliiga võistlused.  Finaalgrupis 
kaotas Tamsalu võrkpalliklubi 
teises voorus Rakvere spordikooli 
I meeskonnale 1:3. Pronksimäng 
Rakvere Tarva meeskonnaga on 
edasi lükatud. Lääne-Virumaa 
veteranide võrkpalliturniiril tuli 
Kalev Raudla maakonna meistriks. 
Võistkonnad (4 meest ja 2 naist) 
moodustati loosiga. Kalev Raudla 
tegutseb heal tasemel võrkpalli-
kohtunikuna.

Sport märtsis ja 
aprilli algul

Indrek Jurtšenko
kultuurispetsialist

Pildil Sander Viilup Los Toros. Foto Ain Liiva

Tapa Loomakliinikus toimub koerte ja kasside 
vaktsineerimine MARUTAUDI vastu TASUTA.

Registreerimine tel 3224823 10.00 -17.00
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REKLAAM JA TEATED

UUED VALLAKODANIKUD

ÕNNITLEME EAKAID

Lucas Ossiitšuk
Rommel Lõõnik
Artem Anikanov
Kristen Lehtme
Cristofer Kadakas
Roman Hrabrov
Kennert Jürgenson
Bogdan Grigorjev
Emili Liilia Pukk
Kaireen Laht
Mirjam Reiman

Õilme Oglas (Tapa) 98
Laine Nahkur (Porkuni ) 95
Hilja Pärtel (Põdrangu) 94

Vilma Samma (Sääse) 93
Lonni Kirn (Savalduma) 93

Yakov Granik (Tapa) 93
Hilda Upan (Lokuta) 93

Anna Novikova (Tapa) 92
Eha Teppan (Tapa) 91

Veera Kodusaar (Imastu) 91
Yanina Katlauskene (Tapa) 85

Maie Raunik (Tapa) 85
Mati Maaten (Imastu) 85
Fedot Rožkov (Tapa) 85

Rein Aedma (Tapa) 80
Ants Kuiva (Tapa) 80

Ravil Samigullin (Tapa) 80
Vladimir Pitirimov (Tapa) 80

Erika-Angelika Saame (Tapa) 80
Toivo Mägi (Tamsalu) 75

Olga Kasabutskaya (Tamsalu) 75
Ivan Kasabutski (Tamsalu) 75

Karli Kesküll (Tamsalu) 75
Rutt Tõnurist (Jäneda) 75

Aide-Armilde Virkus (Tapa) 75
Hilja Aljaste (Tamsalu) 75
Izolda Lomaia (Sääse) 75

Anne-Liis Nõlvak (Tapa) 75
Iris Tõnismaa (Tamsalu) 75

Heemi Aas (Tapa) 70
Koit Ploompuu (Tapa) 70

Nikolai Prokopovych (Tapa) 70
Feona Kronberg (Tapa) 70
Jüri Lepasepp (Jäneda) 70

Virve Teinfeldt (Tapa) 70
Nadezda Rybalchenko (Tapa) 70

Kalju Hansman (Tapa) 70
Niina Jakimenko (Tamsalu) 70

Elle Šuvalova (Tapa) 70

Mälestame 
ALEIDA PROOSI  

ja avaldame sügavat kaastunnet 
omastele.

Lehtse Keskuse 7 
majarahvas ja Kaja

ARELO OÜ
Müüme kohaletoimetamise võimalusega:

• sõelutud mulda, 
• liiva, 
• purukruusa, 
• killustikku,
• freesasfalti.
Kalluri, multilifti, kopplaaduri, 

frontaallaaduri, greideri jm rasketehnika 
teenuse osutamine.

Pakume fekaaliveoteenust 10m3 või 3m3.
Info tel 5636 0462, 

e-mail areloinfo@gmail.com.

TAPA EHITUS OÜ 
teostab järgmiseid töid:

- Omaniku järelevalve
- Hoonete renoveerimine
- Katuste ehitamine
- Välisseinte soojustamine
- Vundamenditööd
- Duširuumide, saunade, kuuride 

ehitamine
- Aedade ehitamine
- Kiviterrasside ja puitterrasside ehitamine
- Siseviimistlustööd (siseruumide 

viimistlus, ehitamine)
Telefon 53437995  

meil info@tapaehitus.eu

MEIE HULGAST ON LAHKUNUD

Anatoly Alekseev 29.07.1940-11.03.2020
Eldur Varblane 25.10.1949-6.04.2020
Kuuno Erik 8.04.1951-9.04.2020
Uno Lell 9.06.1953-19.03.2020
Valeri Andrejev 9.09.1955-17.03.2020
Aivar Mikk 4.03.1967-15.03.2020
Andrei Golofastov 11.12.1967-7.03.2020
Aleksandr Zakomoldin 21.10.1989-29.02.2020
Salme Sihov 6.06.1921-23.03.2020
Aleida Proos 1.01.1924-3.04.2020
Antonina Kartavikova 2.03.1928-6.03.2020
Evi Glaase 8.02.1930-6.03.2020
Maria-Vanda Vitenko 12.12.1934-13.03.2020
Ljudmilla Hirvonen 9.06.1936-6.04.2020
Veera Ojavere 15.11.1938-2.04.2020
Liubov Kovtun 22.01.1940-8.04.2020
Vaike Freimann 29.04.1944-26.03.2020
Aleksandra Aleksandrova 13.08.1946-5.04.2020
Valentina Bocharnikova 1.05.1949-3.04.2020

Tapa küttelaos müügil

- puitbrikett
- küttepuud võrgus
- kütteklotsid võrgus
- turbabrikett
- pellet
- kivisüsi
- liiv, killustik, sõelmed
- transport

AVATUD E-R  9-16.30
väljaspool tööaega 
kokkuleppel

Tel 322 0028, 5693 0613

Õuna 15 Tapa - TAKOM TRANSPORT OÜ

OSTAN IGAS SEISUKORRAS 
SÕIDUKEID JA KAUBIKUID, 

võib remonti vajada! 
Tel 53092650

Rendile anda kuni 1000m2 
FASSAADITELLINGUID PLETTAC SL 70

Tellingud asuvad Lehtses.
Transpordivõimalus. 

Hinnad soodsad.

Helistage 5046718 Eve

KORSTNAPÜHKIJA 
55604046

Müüa lõhutud küttepuud,koorem 6 ruumi. 
Tel 56476346

AutoKäpp OÜ 
- autoremont ja hooldus
- summutite remont ja paigaldus
- õlivahetus
- varuosade müük ja tellimine

Väike 17, Tapa. Telefon 56503420
e-mail: kalleivainen@hot.ee

 Müüa soodsalt kuivi kütteklotse 
45l võrkkottides. Tel 5045632

Puurkaevumeistrid OÜ
Puurkaevud, veesüsteemid, biopuhastid, septikud, 

mahutid, info@puurkaevumeistrid.ee, 
5021279, 5269604

Pakun tööd maalrile ja plaatijale 
korteri remontimisel. 

Tel 5022201

SUURPUHASTUS, KODUKORISTUS 
JA AKENDE PESU.

Tel. 56162388 või ouodal@hotmail.com

Tapa valla ajaleht Sõnumed 
Pikk 15, Tapa Vallavalitsus.
Ajalehte saab lugeda www.tapa.ee. 
Toimetaja Alina Leopard  
e-post: alina.leopard@tapa.ee.  

Tapaskije Vesti toimetaja:  
Titania Tõlkebüroo- e-post: ajaleht@titania.ee 
Küljendaja Liina Kald – e-post: liina.kald@tapa.ee
Trükitud trükikojas Printall – 
Tala 4, Tallinn, tel 669 8400  

Trükiarv 6000. Leht ilmub üks kord kuus.
Kuulutuste vastuvõtt Alina Leopard, 
alina.leopard@tapa.ee, mobiil 5661 4432. 
Toimetusel on õigus kirju ja teisi kaastöid nende selguse 
huvides toimetada ning lühendada.



Кризис жизни

Домашний сад семьи Салусте. 
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Фото Ээле Эхасоо

Рихо Телль
Старейшина волости

Бывший премьер-министр 
Андрус Ансип во время 
предыдущего экономиче-
ского кризиса в 2008 году 
сказал одну фразу: «Если 
это кризис, то в таком кри-
зисе я бы и хотел жить». В 
случае кризиса, случивше-
гося в 2008 году, речь шла 
об экономическом кризисе, 
начавшемся с финансового 
сектора, который постепен-
но распространился на дру-
гие отрасли. Мир и раньше 
переживал экономические 
кризисы – и постепенно 
снова из них выбирался. 
В нынешнем кризисе, ве-
роятно, никто из нас не 
захочет постоянно жить. 
Вирус, берущий начало из 
китайского города Ухань, 
быстро приобрел масштабы 
пандемии и с ужасающей 
скоростью распространил-
ся по всему миру. Из-за 
объявленных чрезвычайных 
ситуаций и ограничений 
кризис, вызванный вирусом, 
перекинулся на экономику, в 
считанные дни парализовав 
целые отрасли экономики. 
Таким образом, мы живем 
сразу в двух кризисах. Если 
распространение вируса 
в мире, будем надеяться, в 
скором времени окажется 
под контролем, то плоды 
экономического кризиса мы 
будем пожинать еще неко-

торое время. Чем быстрее 
мы сможем выйти из кризи-
са, вызванного вирусом, тем 
меньше вреда он нанесет 
нашей экономике, и тем 
скорее сможем вернуться 
к привычному для нас об-
разу жизни. Чрезвычайная 
ситуация была объявлена в 
Эстонии 12 марта. Одним 
из важнейших ограничений 
чрезвычайной ситуации 
является ограничение пе-
редвижения. Смысл этого 
ограничения заключается в 
том, чтобы свести к миниму-
му контакты между людьми 
и ограничить распростра-
нение вируса. Внезапно 
мы очутились в ситуации, 
с которой ранее не стал-
кивались. Мы вынуждены 
реорганизовать свою жизнь 
и работу в соответствии со 
сложившейся ситуацией. 
Ниже я подведу краткие 
итоги действий Тапаской 
волостной управы в услови-
ях чрезвычайной ситуации. 
Для того чтобы занимать-
ся нынешним кризисом, 
отдельная антикризисная 
комиссия в волости Тапа 
не создавалась. Антикри-
зисным регулированием 
занимается руководство во-
лости: старейшина волости, 
заместитель старейшины 
волости и руководители от-
делов. С объявлением чрез-
вычайной ситуации было 
связано решение закрыть 
все общеобразовательные 
школы. Учебная работа в 

школах за короткое время 
была успешно реорганизо-
вана на базе интернета. Так 
же успешно работа реор-
ганизована и в волостных 
школах по интересам, в 
школе музыки и искусства, а 
также в спортивной школе. 
Такая организация работы 
требует от всех нас – ди-
ректоров школ, учителей, 
учащихся и родителей – 
больше времени и усилий, 
чем обычно. Совместно мы, 
безусловно, успешно спра-
вимся с этим. Все волостные 
детские сады открыты, хотя 
детей там мало. Необходи-
мость продолжения рабо-
ты детских садов вызвана, 
прежде всего, необходимо-
стью обеспечения присмо-
тра за детьми работников 
так называемой передовой 
линии (Спасательный де-
партамент, медицинские 
работники и сотрудники 
полиции). Волость реко-
мендовала родителям детей 
по возможности оставить 
детей дома, вследствие чего 
было решено освободить 
родителей от платы за место 
в детском саду до окончания 
чрезвычайной ситуации. 
В волостных библиотеках, 
культурных и спортивных 
учреждениях, а также в мо-
лодежных центрах, работа 
приостановлена, и все за-
планированные в волости 
мероприятия отменены или 
отложены до окончания 
чрезвычайной ситуации. 

В попечительских домах, 
принадлежащих волости, 
в Тапа и Сяэзе установлен 
запрет на посещения и со-
блюдаются строгие требо-
вания безопасности. Чинов-
ники Тапаской волостной 
управы, как правило, ра-
ботают удаленно в домаш-
них офисах. Ежедневное 
общение осуществляется 
по электронной почте и 
по телефону. В Тапаском 
волостном доме и в Тамса-
луском административном 
центре производится прием 
социальных работников в 
определенные приемные 
часы, а встречи с други-
ми должностными лицами 
осуществляются по предва-
рительной договоренности. 
По инициативе Идаской 
префектуры Департамента 
полиции и погранохраны, 
в сотрудничестве с мест-
ными самоуправлениями 
Вирумаа, были реализованы 
добровольные патрули для 
контроля над соблюдением 
правил чрезвычайной си-
туации. В задачи патрулей 
входят проверка и разъяс-
нение жителям необходи-
мости придерживаться пра-
вила «2+2». Проще говоря, 
оно означает ограничение 
на совместное передвиже-
ние более чем двух людей 
и на соблюдение дистанции 
с другими людьми, не менее 
двух метров. Правило «2+2» 
не распространяется на чле-
нов одной семьи. 

Первые признаки разви-
вающегося экономического 
кризиса неизбежно связаны 
с сокращением рабочих 
мест и увеличением числа 
людей, нуждающихся в по-
мощи. Без всякого сомнения, 
уменьшатся доходы государ-
ства и местных самоуправле-
ний. Как же в такой ситуации 
публичный сектор (госу-
дарство и волость) должны 
справляться с исполнением 
обязанностей, возложенных 
на него по закону? Наиболее 
важной задачей является 
обеспечение прожития и 
социальной застрахованно-
сти жителей. Другой важной 
задачей является поддержка 
предприятий заказами пу-
бличного сектора, чтобы тем 
самым помочь им сохранить 
рабочие места и преодолеть 
экономический спад безбо-
лезненно. Тапаская волост-
ная управа готовит новый 
дополнительный бюджет, 
который учтет влияние эко-
номического кризиса. Из-за 
прогнозируемого сниже-
ния подоходного налога 
физических лиц придется 
экономить и на расходах. 
Возможности для эконо-
мии ищутся, прежде всего, в 
хозяйственных затратах, со-
кращение заработных плат 
в данный момент еще не об-
суждается. Запланированные 
крупные инвестиции будут 
произведены в намеченном 
объеме, благодаря чему мы 
поддержим заказами наши 

предприятия и экономику. 
На сегодняшний день мы 

не знаем, насколько глубо-
ким может оказаться эконо-
мический кризис, и сколько 
рабочих мест может исчез-
нуть в результате этого. Все 
мы можем быстро очутиться 
в ситуации, при которой 
мы не сможем справляться 
без посторонней помощи. 
Просить о помощи в такой 
ситуации не стыдно. Я при-
зываю всех тех, кто окажется 
в бедственном положении, 
обращаться к работникам 
отдела социального обе-
спечения  волости Тапа. 
Никто не будет оставлен 
один на один со своими 
проблемами – вместе мы 
найдем выход. 

От имени Тапаской во-
лостной управы и от себя 
лично я благодарю всех 
работников волости и во-
лостных подведомствен-
ных учреждений, которые 
быстро приспособились к 
изменившейся ситуации и 
позволили продолжить ока-
зание общественных услуг! 
Выражаю признательность 
добровольным участни-
кам патрулей. Ваш вклад в 
предотвращение распро-
странения вируса бесценен! 
Спасибо всем жителям во-
лости, сообщившим о слу-
чаях игнорирования правил 
чрезвычайного положения! 
Давайте оставаться здоро-
выми – вместе мы быстрее 
справимся с кризисами!

В этом году весна пришла 
иначе, но она пришла. На-
чались работы по уборке в 
дворовых зонах, люди сеют 
семена, сажают растения. 

Как и в предыдущие годы, 
в этом году Тапаская волост-
ная управа организует тра-
диционный конкурс благо-
устройства «Красивый дом».

Если Вы заметили каки-
е-нибудь красивые и своео-
бразные примеры домашне-
го сада, многоквартирного 
дома, пространства вокруг 
общественного или произ-
водственного здания, группу 
зданий, деревню или часть 

деревни либо улицу, сооб-
щите об этом в Тапаскую 
волостную управу. Так мы 
сможем наградить этих заме-
чательных людей. Предло-
жения может делать каждый, 
необходимо лишь согласие 
собственника или владель-
ца. Участие в конкурсе яв-
ляется добровольным, а 
также заинтересованные в 
конкурсе лица могут зареги-
стрироваться и сами.

Оценка производится по 
следующим категориям:

1) частные дома;
2) многоквартирные дома;
3) деревни и части дере-

вень;
4) социальные и обще-

ственные здания и строения; 
коммерческие и производ-
ственные объекты.

При выяснении лучших 
учитывается:

1) комплексное простран-
ственное влияние;

2) благоустройство всего 
комплекса;

3) озеленение;
4) малые формы и их 

сочетание;
5) сочетание с окружаю-

щей средой или позитив-
ный контраст с ней;

6) умелое использование 
преимуществ, связанных с 
природной средой;

7) образцовая рекон-
струкция объекта или ком-
плекса;

8) оригинальность ре-
шения;

9) достойное внимания 
архитектурное решение и 
ансамбль;

«Красивый дом – 2020» приглашает к активному участию
10) своеобразие, само-

бытность. 
Информацию о кандида-

тах мы ожидаем на электрон-
ную почту eele.ehasoo@tapa.
ee или по телефону 322 9673 
не позднее 15 июня 2020 г. В 
письме следует указать точ-
ный адрес объекта, а также по 
возможности имя, фамилию 
(или название) и телефонный 
номер собственника.

На конкурсе будут вы-
браны самые красивые до-
машние сады и окруже-
ния домов, которые будут 
представлены на уездный 
конкурс, лучшие среди ко-
торых будут отправлены на 
государственный конкурс. 
Победители будут объяв-
лены на городских днях 
волости Тапа в августе.

Ээле Эхасоо
Волостной художник-
оформитель
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Предложения по вовлекающему 
бюджету на 2020 год можно было 
представлять с 24 февраля по 8 мар-
та. В Тапаскую волостную управу 
были своевременно представлены 
16 предложений, охватывавшие 
целый ряд тем – начиная с улуч-
шения возможностей для отдыха и 
заканчивая диверсификацией среды 
обитания в волости Тапа.

Согласно части 1 § 5 постановле-
ния Тапского волостного собрания 
№ 7 от 28.02.2018 «Внедрение про-
цедуры инклюзивного бюджета», 
предложения проанализировала и 
оценила сформированная волост-
ной управой комиссия в следующем 
составе: представитель избиратель-
ного союза Valgejõgi Алари Кирт, 
представитель избирательного со-
юза Koostöö Рейн Тали, представи-
тель Центристской партии Эстонии 
Янар Сафронов, представительница 
Партии реформ Эстонии Найма 
сильд и представитель Тапаской 
волостной управы, специалист 
по предпринимательству Марко 
Тейва. Комиссия оценила соответ-
ствие предложений требованиям, 
представленным в постановлении, 
в соответствии с которыми объект, 
реализуемый в результате предло-
жения, с точки зрения волостного 
бюджета должен классифициро-
ваться как инвестиционная деятель-
ность, предложение должно быть 
связано с волостью Тапа и должно 
предлагать общественное благо, 
объект должен находиться в обще-
ственном пользовании и не должен 
вызывать неоправданных расходов 
для волостных бюджетов на после-
дующие годы, а размер инвестиции 
не может превышать 20 000 евро.

Голосование состоится по сле-
дующим предложениям:

Площадка для пикников в 
дубраве, посвященной юбилею 
Эстонии, в Тамсалу

Создать возле тамсалуского 
парка, состоящего из 100 дубов, 
со стороны вокзального здания 
бывшей узкоколейной железной 
дороги, площадку для пикников, 
где имелись бы места для сидения, 
а также стол или несколько сто-
лов. На площадке для пикников 

находились бы какие-то простые 
аттракционы, требующие сноровки 
и позволяющие проводить досуг, 
где могли бы чем-то заняться семьи 
или компании людей. В качестве 
досуговой деятельности подошли 
бы, например, какие-то деревянные 
приспособления для лазания или 
шагания либо качели-балансиры. 
Пользу от проекта получат жители и 
гости Тамсалу – и, в более широкой 
перспективе, волости Тапа. В парке 
со ста дубами сейчас хотя и есть 
места для сидения, однако нет места, 
где можно было бы с комфортом 
разместиться большой компанией 
или активно провести время.

Создание современной трени-
ровочно-игровой площадки для 
собак в городе Тапа

В городе Тапа отсутствует трени-
ровочно-игровая площадка для собак.  
Тренировочно-игровые площадки 
для собак созданы в целом ряде го-
родов Эстонии. Такие площадки 
позволяют безопасно заниматься 
тренировкой и социализацией собак. 
Создание тренировочно-игровой 
площадки не было бы сопряжено 
с крупномасштабными работами. 
Размер огороженной тренировочной 
территории составлял бы примерно 
30х50 м. На территории располага-
лись бы различные аттракционы (4), 
скамейки и мусорный ящик. 

Обновление инвентаря трена-
жерного зала в Тапаском спор-
тивном центре

Тренажерный зал в Тапаском 
спортивном центре изношен и ну-
ждается в обновлении. Использова-
ние тренажерного зала значительно 
возросло и должно соответствовать 
современным требованиям. Пользу 
от реализации проекта получат все 
пользователи Спортивного центра. 
В Тапаском спортивном центре нет 
средств для аэробной тренировки, 
таких как беговые дорожки и гребные 
эргометры.

Столы для настольного тенниса 
под открытым небом в Тамсалу

Идея заключается в том, чтобы 
создать для жителей Тамсалу еще 
больше разносторонних возможно-
стей для проведения досуга на све-
жем воздухе и для занятий спортом. 
Для этого в разных местах Тамсалу 
нужно установить бетонные столы 
для настольного тенниса. 

Для уличных условий подходят 
бетонные столы, сетка которых из-

Марко Тейва, специалист 
по предпринимательству

Бюджет волости Тапа на 2020 год
готовлена из металла. Снаряжение, 
необходимое для игры, можно было 
бы брать напрокат, например, в 
спортивном здании, или же исполь-
зовать для игры личные ракетки и 
мячики.

Настольный теннис подходит 
для спортивного времяпрепро-
вождения людей в самом разном 
возрасте и в различной физической 
форме – таким образом, эти столы 
могли бы приносить радость мно-
гим жителям Тамсалу. 

Столы располагались бы в трех 
разных местах: в парке у дома 
культуры, у тренажерного зала под 
открытым небом перед спортивным 
зданием и в дубовом парке.

Усовершенствование игровой 
площадки на ул. Ыуна

Идея заключается в том, чтобы 
усовершенствовать игровую пло-
щадку на ул. Ыуна, чтобы детям 
было интереснее проводить время 
на свежем воздухе. На площадку 
следовало бы добавить различные 
аттракционы, развивающие мото-
рику. Игровая площадка, располо-
женная на ул. Ыуна, является един-
ственным местом в городе Тапа, по 
эту сторону от железной дороги, 
где дети могут проводить свое 
время. Другие игровые площадки 
находятся за железной дорогой, и 
родителям с маленькими детьми 
туда сложно попасть. Детский сад 
«Викеркаар» также активно поль-
зуется игровой площадкой на ул. 
Ыуна, поскольку территория двора 
детского сада нуждается в модер-
низации.

Ремонт помещений, необхо-
димых для деятельности обществ 
и проведения выставок, в замке 
Янеда

Цель проекта заключается в 
восстановлении и ремонте поме-
щений на I и II этажах замка Янеда, 
которые можно было бы выстав-
лять для экспозиции уникальную 
коллекцию народных костюмов из 
Амбла. Кроме того, можно было бы 
использовать помещения для про-
ведения чередующихся выставок, 
где выставлялись бы экспозиции с 
рукоделием членов местного сооб-
щества. Ремонт торцевой комнаты в 
северном крыле второго этажа замка 
создаст условия для хранения му-
зейных экспонатов и для музейной 
работы некоммерческого объедине-
ния «Музей Янеда». Среди экспона-

тов, ныне разбросанных по сараям и 
квартирам Янеда, одни лишь книги, 
входившие в состав библиотеки 
прежних владельцев усадьбы (мызы), 
фон Беккендорфов, насчитывают 
300 экземпляров, а также среди 
них есть фотографии, документы 
и личные фонды деревни, мызы и 
Янедаской сельскохозяйственной 
средней школы. В одном помеще-
нии второго этажа замка следует 
построить душевую и привести в 
порядок туалет и прихожие. Таким 
образом, будет обеспечена эстети-
чески приятная среда, отвечающая 
элементарным требованиям гигие-
ны, для всех обществ, действующих 
в здании, и их гостей. Некоммер-
ческое объединение «Мыза Янеда» 
поставило целью завершить инте-
рьерные работы к 670-й годовщине 
первого упоминания Янеда, то есть 
к 15 октября 2023 года.

Низкий парк приключений в 
Тамсалу 

Идея заключается в том, что-
бы возле уличного тренажерного 
зала и волейбольной площадки в 
Тамсалу построить низкий парк 
приключений. Это место является 
подходящим, поскольку вокруг него 
находятся уличный тренажерный 
зал, спортивный комплекс, лыжные 
и походные тропы, дорожка для дис-
к-гольфа и детский сад «Крылль». 
Регион очень спокойный и тихий, и 
он хорошо подходит под место для 
семейного времяпрепровождения в 
городе Тамсалу.

Парк приключений придаст еще 
больше ценности этому месту и 
привлечет в регион больше моло-
дежи и семей с детьми. В парке при-
ключений у детей будет хорошая 
возможность развивать равновесие 
и моторику, а также опробовать 
свои физические способности.

Парк будет способствовать еще 
более активному развитию туризма 
и обеспечит возможность времяпре-
провождения местным семьям.

Игровая и рекреационная 
зона Ассамалла

Местное сообщество деревни 
Ассамалла хочет построить в ней 
детскую игровую площадку, где на-
ходились бы качели для маленьких 
детей, песочница, горка и стена для 
лазания, а для взрослых или детей 
постарше – рекреационная зона: 
уличный тренажерный зал, который 
будет содержать различные силовые 

и рекреационные приспособления.
Детская игровая площадка 

дубового парка Тамсалу
Идея заключается в том, чтобы 

построить в дубовом парке игровую 
площадку для детей в возрасте от 
1 года до 14 лет. Реализация идеи 
позволит в значительной мере 
повысить посещаемость дубового 
парка семьями. Если детям будет чем 
заняться в парке, взрослые тоже с удо-
вольствием будут ходить туда гулять 
и наслаждаться созданной красотой. 
В дубовом парке Тамсалу уже имеется 
скейтпарк, и будет создана очень 
приятная возможность для времяпре-
провождения на свежем воздухе для 
желающих всех возрастов.

Очень важно также то, что в рай-
оне города, расположенном возле 
парка, отсутствует общественная 
игровая площадка, и жители очень 
ждут ее появления. Благодаря реа-
лизации данной идеи эта проблема 
будет решена.

Идеи, по которым состоится 
голосование, будут опубликованы 
на сайте волости (www.tapa.ee) и на 
странице волости в Фейсбуке («Tapa 
vald»), в интернет-среде www.volis.ee 
и в апрельском выпуске газеты Tapa 
Sõnumed/Тапаские Вести.

В связи с чрезвычайной ситуа-
цией в 2020 году голосование в во-
лостных библиотеках проводиться 
не будет.

Голосование будет проводиться 
с 27 апреля по 7 мая (включитель-
но) только в электронном формате 
на сайте волости Тапа в среде 
www.volis.ee (необходимо наличие 
ID-карты или mobile ID). 

Каждый человек, принимающий 
участие в голосовании, может отдать 
свой голос за несколько различных 
идей (от одной до трех), которые 
пришлись ему по душе. 

В народном голосовании может 
принимать участие каждый человек 
старше 16 лет, место жительства 
которого на момент голосования, по 
данным Регистра народонаселения, 
находится в волости Тапа.

В результате голосования бу-
дет сформирован рейтинг идей в 
соответствии с полученным ими 
количеством голосов. 

Реализации будет(-ут) подлежать 
идея(-и), получившая(-ие) больше 
всего голосов, предполагаемая 
общая стоимость которой(-ых) не 
превышает 20 000 евро.

Руководитель сети контор 
Swedbank Eesti Аге Петтер 
сказала, что в связи с чрезвы-
чайной ситуацией банк уже 
внес целый ряд изменений в 
организацию своей работы. 
«Будучи жизненно важным по-
ставщиком услуг, мы должны и 
в настоящее время обеспечить 
функционирование финансо-
вых дел своих клиентов. В то 
же время, в последние недели 
мы видели, как в банковскую 
контору приходят те клиенты, 
которые могли бы уладить свои 
финансовые дела и по како-
му-либо иному каналу, такому 
как интернет-банк, мобильное 
приложение или консульта-
ционный центр. Мы хотим 
уберечь своих клиентов и кон-
сультантов от заболевания, и 

поэтому мы должны изменить 
организацию своей работы», – 
добавила Петтер.

С 1 апреля вести свои финан-
совые дела в конторах Swedbank 
можно исключительно на осно-
вании предварительного брони-
рования. Забронировать визит 
можно через интернет-банк или 
позвонив по телефону консуль-
тационного центра.

Позвонив в консультацион-
ный центр, узнаете, можно ли 
выполнить необходимое дей-
ствие через электронно-циф-
ровой канал или при помощи 
консультационного центра.

Если выяснится, что визит в 
банковскую контору неизбежен, 
будет забронировано время 
визита в подходящую контору.

В настоящее время все конто-

Сообщение от Swedbank

Начиная с 1 апреля прийти в 
банковскую контору Swedbank 
можно только на основании 
бронирования.

- Большинство операций Вы можете 
выполнить самостоятельно через наши 
цифровые каналы или при помощи 
банкоматов.
- Если вы всё же считаете, что вам 
необходимо обратиться в банковскую 
контору, пожалуйста, позвоните 
по номеру телефона 6 310 310. Мы 
найдем решение Вашей проблемы 
или забронируем время визита в 
банковскую контору.

Ситуация постоянно меняется. Мы 
публикуем новую информацию на 
странице Swedbank в Фейсбуке или в 
интернет-банке www.swedbank.ee

Берегите себя и других, 
не посещайте 
банковские конторы!

Обратите 
внимание!
В апреле пенсии 
вырастут. Новый 
размер пенсии Вы 
тоже можете узнать 
через интернет-банк 
или банкомат либо 
позвонив по номеру 
телефона 6 310 310.

Мы приносим извинения 
за возможные неудобства 
и надеемся, что в скором 
времени мы сможем вновь 
открыть свои конторы для 
обычного консультирования.

ры работают по сокращенному 
графику.

По словам Аге Петтер, банк 
приложит все усилия, чтобы 
обеспечить достаточную за-
щиту для своих клиентов и 
консультантов. «В банковских 
конторах соблюдаются все 
требования безопасности. Круг 
операций, предлагаемых в бан-
ковской конторе, в настоящий 
момент мы не ограничива-
ли, но это может измениться. 
Кроме того, если кому-либо 
из членов Вашей семьи мо-
жет понадобиться помощь 
с банковскими операциями, 
просим Вас позвонить ему и 
порекомендовать выполнять 
необходимые действия по элек-
тронно-цифровым каналам 
или по телефону».
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Индрек Юрченко
Специалист по культуре

В предыдущем выпуске газеты мы 
опубликовали предварительную 
информацию о том, что дни го-
рода Тамсалу будут проходить в 
конце мая, как всегда. Поскольку 
отправка материала в газету со-
стоялась до объявления чрезвы-
чайной ситуации (10.03 и 13.03, 
соответственно), при данном 
положении дел это слишком оп-
тимистичный прогноз и, скорее, 
он больше не соответствует дей-
ствительности.

Дни города Тамсалу могут со-
стояться, в виде исключения, не 
ранее второй половины июня, 

около Иванова дня (20 июня), 
если они вообще состоятся. К 
тому же, никто из нас не знает, 
когда и каким образом произой-
дет выход из чрезвычайной ситу-
ации, как долго может продлиться 
запрет на собрания, какие иные 
ограничения могут ввести прави-
тельство Эстонской Республики 
и Департамент здоровья, в том 
числе касательно организации 
крупных мероприятий.

В отношении дней города 
Тапа, в настоящее время еще 
есть «рабочая» версия, что мы 
проведем их 7–9.08, но, учиты-
вая нынешнее положение дел, 
нам необходимо начать думать 
о варианте Б – то есть о том, не 
отложить ли время проведения 
мероприятия на осень (и на ка-

Дни городов Тамсалу и Тапа, 
а так же прочие мероприятия

С 27 марта местные самоуправ-
ления и государственные учреж-
дения объединят усилия, чтобы 
непосредственным общением 
с населением способствовать 
пресечению распространения 
коронавируса.

Помимо полиции, информи-
ровать находящихся на улицах 
людей о текущей ситуации будут 
местные самоуправления Ида-Ви-
румаа и Ляэне-Вирумаа, Идаский 
спасательный центр и Инспекция 
окружающей среды. Главная за-
дача – замечать собирающихся 
компаниями людей, беседовать 
с ними и разъяснять опасно-
сти, связанные с заболеванием 
COVID-19.

Руководитель Идаской префек-
туры Департамента полиции и 
погранохраны Тарво Крууп ска-
зал, что такая операция поможет 
спасти жизни. «Вместе с нашими 
партнерами мы образуем общий 
фронт по борьбе с коронавиру-
сом, и наша общая цель – это спа-
сти жизни. Мы направим наших 
сотрудников в разные регионы, 
чтобы объяснить собирающимся 
в общественных местах людям 
ситуацию с чрезвычайным по-
ложением в стране и опасности 
пребывания в больших компани-
ях», – сказал Тарво Крууп.

Местные самоуправления за-
действуют сотрудников своих 
правоохранительных и процессу-
альных органов, а также активных 
местных жителей – например, 
учителей и спортсменов. Помимо 
своей основной работы, спасатели 
будут проводить разъяснитель-
ную работу, задействуя для этого 
усиленный состав патрулей.

«Для Спасательного депар-
тамента очень важно защищать 
жизни и здоровье людей. В се-
годняшней ситуации наиболее 
эффективной защитой станет 
то, что люди будут знать об уста-
новленных превентивных мерах 
безопасности и соблюдать их. 
Идаский спасательный центр 

также будет заниматься надзором 
за выполнением ограничений. 
Команды спасателей, инспекторы 
и сотрудники службы превенции 
будут ездить по нашим уездам, 
консультировать людей и объяс-
нять, почему важно придерживать-
ся установленных ограничений. 
Остановить распространение 
вируса можно только тогда, когда 
все люди будут вести себя ответ-
ственно и следовать действующим 
требованиям», – сказал руково-
дитель Идаского спасательного 
центра Айлар Хольцманн.

Сотрудники Инспекции окру-
жающей среды будут заниматься 
профилактикой нарушений и 
надзором на туристических тропах 
и в местах отдыха у водоемов.

Патрули местных самоуправ-
лений будут носить светоотра-
жательные жилеты, а чиновники 
госучреждений будут в форме 

своего ведомства.
Хотя движение и полезно для 

здоровья, с 25 марта, находясь в 
публичном месте, в том числе на 
открытых игровых и спортивных 
площадках, пляжах, променадах, 
туристических тропах, дорожках 
для занятий спортом и в помеще-
ниях, кроме своего дома, следует 
сохранять дистанцию от других 
людей минимум в два метра. В пу-
бличных местах можно находиться 
только поодиночке или по двое. 
Ограничение не распространяется 
на семьи и людей, выполняющих 
общественные задачи.

В лодке или катере при выходе 
на водоем для рыбной ловли мо-
жет также находиться не более двух 
человек, кроме случаев, когда они 
являются членами одной семьи.

Более подробную информа-
цию можно найти на сайте https://
www.kriis.ee/ru.

Самоуправления и госучреждения 
объединят усилия

кой срок).
Дальнейшую информацию 

о днях города Тамсалу, а также 
города Тапа, мы предоставим в 
майском выпуске волостной газе-
ты и по другим каналам средств 
массовой информации. Может 
получиться аналогично с днями 
города Раквере, которые не будут 
проводиться в этом году.

О спортивных мероприятиях 
можно сказать только то, что 
народные забеги мы постараемся 
провести, поскольку они про-
ходят во второй половине года. 
Мы надеемся, что в конце августа 
ситуация придет к тому, что их 
проведение уже будет возможно. 
Мы надеемся, но и в этом отноше-
нии готовимся к вариантам Б и В, 
так сказать.

Чрезвычайная ситуация на 
данный момент продлится до 
начала мая (но может быть 
еще продлена), также закрыты 
игровые и спортивные пло-
щадки. Но двигаться хочется, 
да и тело нужно как-то под-
держивать в форме. Это можно 
делать и в домашних условиях: 
в интернете найдутся интерес-
ные материалы для каждого, у 
кого есть хоть малейшее жела-
ние больше двигаться. Однако 
время от времени все-таки нуж-
но дышать свежим воздухом. 
Тропы здоровья и пешеход-
но-велосипедные дорожки, а 
также малонаселенные районы 
с редким движением, где мож-
но «наматывать» километры 
здоровья, в волости Тапа есть 
в нескольких местах: напри-
мер, в городах Янеда, Тапа и 
Тамсалу, а также в Поркуни. 
Передвигаться с использова-
нием принципа «2+2» можно 
и на свежем воздухе.

Кроме того, Тапаская во-
лостная управа в сотрудниче-
стве с Тапаским волостным 
спортивным центром предла-
гает учащимся учебных заведе-
ний волости Тапа, а также всем 
остальным, дополнительные 
возможности для движения 
– пешее ориентирование и 
велоориентирование. Трассы 
для пешего ориентирования 
находятся в Тапа, Тамсалу, 
Янеда, Лехтсе и Поркуни, а 
трасса для велоориентирова-
ния – в пригороде Тамсалу. 

Трассы для пешего ориен-
тирования длинной от 2 до 4 
км имеют преимущественно 
твердое покрытие, но есть и 
трассы с природной почвой. 
Этот формат движения очень 
хорошо подходит молодежи 
для использования в школе, 
в рамках урока физкультуры. 
Также заниматься подвижной 
деятельностью могут и все те, 
кто не находится на обяза-
тельном карантине и может 
передвигаться. По трассам 
мы передвигаемся либо по 
одиночке, либо по принципу 
«2+2», либо вместе с семьей 
(или с теми, с кем проживаем 
совместно). Дистанцию со-
блюдаем как в продольном, так 
и в поперечном направлении. 
Мы настоятельно просим со-
блюдать требования безопас-
ности при передвижении – в 
соответствии и с правилами 
чрезвычайной ситуации, и с 
правилами дорожного дви-
жения!

Трассы для пешего ориен-
тирования, по состоянию на 
данный момент, открыты до 
31.05.2020. Среди всех участ-
ников, прошедших трассу 
для пешего ориентирования, 
мы разыграем призы, пре-

доставленные Тапаской во-
лостной управой и Тапаским 
волостным спортивным цен-
тром. Кроме того, для более 
требовательных любителей 
спортивного ориентирования 
есть трассы, предоставленные 
Раквереским клубом ориенти-
рования (RAOK, организуется 
отдельно) в нескольких местах 
волости и за ее пределами, 
о чем вы можете найти бо-
лее подробную информацию 
здесь: www.raok.ee .

Как и с помощью чего 
проходить трассы? На вы-
борочных стендах волости 
Тапа имеются QR-коды, при 
сканировании которых те-
лефон приведет Вас прямо 
в интернет-магазин Google 
Play или Apple Store, где Вы 
сможете скачать мобильное 
приложение Navicup. Открыв 
данную программу, можно 
найти на карте название меро-
приятия, нажав на которое и 
зарегистрировавшись, можете 
отправляться в путь. Само по 
себе сканирование QR-кода 
не является непосредственно 
необходимым шагом: устано-
вить приложение Navicup и 
найти на карте мероприятие 
можно с удобством и дома. 
Обнаружение пунктов на трас-
се происходит электронным 
путем – для этого необходимо 
смарт-устройство с подклю-
чением к интернету, которое 
при достижении очередного 
пункта будет автоматически 
отображать соответствующее 
уведомление на экране. 

Уездное приключенческое 
ориентирование начнется в 
этом году, вероятно, во второй 
половине мая, однако исходя 
из этого и из всего формата 
соответствующего мероприя-
тия мы сообщим об этом под-
робнее в средствах массовой 
информации нашей волости – 
в том случае, если оно вообще 
состоится весной.

QR-коды в регионах рас-
положены под открытым не-
бом: на стендах у магазина 
Jäneda, у дома культуры Лехтсе, 
в Поркуни, у Тамсалуского 
спортивного центра, у Центра 
культуры Культуурикода в Тапа 
и в других местах. Прежде чем 
отправляться на трассу, пожа-
луйста, полностью зарядите 
свое смарт-устройство, по-
скольку данное приложение су-
щественно расходует энергию.

Техническую помощь по 
вопросам, связанным с карта-
ми трасс, окажет Таави Луйк 
(тел. 56926903), на другие же 
вопросы, связанные с трасса-
ми ответят Прийт Хунт (тел. 
5061652) или Индрек Юрченко 
(тел. 3229659). 

Если уж нужно двигаться, 
давайте делать это разумно 
и безопасно. Желаем Вам 
безопасного движения и пере-
движения, а также оставаться 
здоровыми!

Спортивное движение 
при чрезвычайной 

ситуации  
в волости Тапа

Индрек Юрченко
Специалист по культуре

Департамент полиции и 
погранохраны
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ИНФОРМАЦИЯ ВОЛОСТНОЙ УПРАВЫ И ВОЛОСТНОГО СОБРАНИЯ

Разразившаяся в марте эпидемия 
вируса внесла свои коррективы и 
в управление волостью Тапа. Мар-
товское заседание было отменено. 
К счастью, на этот месяц не было 
запланировано важных законо-
проектов и решений. Бюджет у 
нас уже был принят, а решение 
всех остальных вопросов было 
возможно отложить.

С объявлением чрезвычайного 
положения огромная нагрузка 
легла на плечи управы, во главе 
со старейшиной волости Рихо Те-
лем. Отмена заседания волостного 
собрания немного разгрузила 
подготавливающих его чиновни-

ков, которые столкнулись лицом к 
лицу с новыми обстоятельствами. 
Хотел бы их всех поблагодарить за 
их вклад в руководство волостью в 
такое непростое время.

Коротко о планах волостного 
собрания: первый этап кризиса 
пройден. В апреле-мае мы начнем 
рассматривать дополнительный 
бюджет волости. Конечно, мы все 
понимаем, что влияние эпидемии 
на него будет негативным. В тоже 
время мы должны задумываться о 
том, что необходимо уже сейчас 
начинать планировать жизнь во-
лости после снятия чрезвычайного 
положения. Скорее всего, этим мы 
займемся в формате электронного 
заседания, ведь никто не знает, как 
долго продлится эта эпидемия.

Желаю всем коллегам по волос-
тному собранию, а также жителям 
волости, здоровья и терпения!

Максим Бученков, 
председатель Тапаского 
волостного собрания

Март в волостном 
собрании

Было принято решение предста-
вить в волостное собрание следу-
ющие проекты:

- Выражение мнения касатель-
но экспертных оценок, составлен-
ных к ходатайству о получении 
разрешения на горную разработку 
карьера «Малева VI».

- «Программа ухода за дорож-
ным покрытием дорог и улиц 
волости Тапа на период с 2020 
по 2023 г.».

Закупки:
- Были утверждены результаты 

государственной закупки «Со-
ставление проекта центра города 
Тапа».

- Были утверждены результаты 
мелкой закупки «Покупка бара-
банной газонокосилки».

- Были утверждены резуль-
таты государственной закупки 
«Создание велосипедного парка 
(памп-трека) в Тапа».

Было принято решение начать 
государственную закупку «Рекон-
струкция шоссе Тамсалу – Пайде», 
а также были утверждены осново-
полагающие документы.

- Было принято решение на-
чать государственную закупку 
«Реконструкция фасада и крыши 
Янедаской школы», а также были 
утверждены основополагающие 
документы.

- Были утверждены результаты 
государственной закупки «Ча-
стичная реконструкция Тапаской 
школы музыки и искусства».

Прочее: 
- Было принято решение сдать 

в аренду жилое помещение в Сяэзе 
(Sääse), принадлежащее волости 
Тапа.

- Была утверждена выиграв-
шая в тендере оферта «Латание 
выбоин и трещин асфальтового 
покрытия дорог и улиц волости 
Тапа в 2020 году».

- Был утвержден прейскурант, 
действующий в Тапаском волос-

тном спортивном центре.
- Было удовлетворено хода-

тайство о получении дотации на 
деятельность.

- Было принято решение вы-
делить деньги на дотации на дея-
тельность в социальной сфере из 
бюджета на 2020 год.

Были утверждены предложения 
по банковскому кредиту и было 
принято решение заключить до-
говор.

- Были сформированы комис-
сия по оценке предложений в 
инклюзивный бюджет 2020 года 
и комиссия по голосованию в 
рамках плебисцита, а также были 
утверждены места для голосования.

- Были утверждены отчет за 
2019 хозяйственный год / заклю-
чительный баланс акционерного 
общества Tamsalu Vesi AS, а также 
было принято решение о распре-
делении прибыли.

- Была утверждена выигравшая 
в тендере оферта для профильных 
работ на дорогах и улицах волости 
Тапа.

- Был одобрен отчет проекта 
«Артезианская скважина по адресу 
ул. Куйе теэ, 2» в рамках програм-
мы для малонаселенных районов.

Был утвержден план развития 
Тапаской школы музыки и искус-
ства на 2020–2025 гг.

- Было принято решение ини-
циировать детальную планировку 
земельной единицы Либлика, 
расположенной в городе Тапа, и 
ее окрестностей, а также предвари-
тельную стратегическую экологи-
ческую оценку.

- Была утверждена стоимость 
места в попечительских домах 
волости Тапа.

- Было принято решение про-
длить договор с некоммерческим 
объединением «Ляэне-Вируский 
центр отходов» (MTÜ Lääne-Viru 
Jäätmekeskus) об обработке биораз-
лагаемых отходов садового хозяй-
ства и озеленения, принимаемых 
в Тапаском пункте сбора отходов.

Решения заседаний 
волостной управы 

в период с 11.03.2020 по 08.04.2020

В пункте сбора отходов Тапа 
у жителей бесплатно принима-
ются нижеследующие отходы:

• бумага и картон;
• стекло;
• текстиль (одежда);
• металл;
• крупногабаритные отходы, в 

т. ч. непригодная к использова-
нию мебель;

• биоразлагаемые садовые от-
ходы и отходы озеленения;

• опасные расходы домашнего 
хозяйства (использованные масла 
и отходы масляных фильтров, 
отходы краски, клея и лака, 
растворители, средства защиты 
растений и средства защиты от 
насекомых и вредителей, старые 
аккумуляторы и аккумуляторные 
жидкости, щелочные и стираль-
ные вещества, неиспользованные 
лекарства и лекарства с истек-
шим сроком годности, ртутные 
градусники, лампы дневного 
освещения, батареи и упаковки, 
загрязненные опасными веще-
ствами);

• упаковки;
• старые шины;
• отходы проблемных товаров: 

бытовая техника, небольшая 
бытовая техника, домашние 
информационно-технологиче-
ские устройства, светильники 
люминесцентных ламп и прямые 
люминесцентные лампы, ком-
пактные лампы, электрические 
инструменты (кроме промыш-
ленных), электрические игрушки, 
мониторинговое и охранное 
оборудование);

• пластмасса;
• древесина.

За плату принимаются:
• строительные расходы и лом 

по цене 102 евро за тонну;
• этернит по цене 144 евро за 

тонну.

На станции по переработке 
отходов Тамсалу у жителей 
бесплатно принимаются ни-
жеследующие отходы:

• Опасные отходы 
• Использованные масла и 

отходы масла, в т. ч. масляные 
фильтры и упаковка;

• Отходы краски, клея и лака, 
запачканные ими рабочие ин-

Станция переработки отходов 
Тамсалу (ул. Раудтеэ, 4, Тамсалу)

Пункт сбора отходов Тапа 
(ул. Аутобаази, 11, Тапа)

среда–пятница 11:00–18:00
суббота 12:00–17:00
воскресенье 10:00–14:00
в государственные 
праздники закрыто

Контакт: Калле Пайст, 
тел.: 53036930

понедельник 10:00–18:00
среда 11:00–16:00
пятница 10:00–17:00
суббота 10:00–15:00
в государственные 
праздники закрыто

Контакт: Eesti 
Keskkonnateenused AS, 
тел.: 5330 1779

Часы работы станций 
переработки отходов

струменты и упаковка;
• Растворители;
• Средства для защиты расте-

ний и средства защиты от насе-
комых и упаковка от них;

• Старые аккумуляторы и акку-
муляторные жидкости;

• Химикаты;
• Неиспользованные лекар-

ства или лекарства и фармаколо-
гическая продукция с истекшим 
сроком годности;

• Ртутные градусники;
• Лампы дневного освещения 

(особой формы, компактные), 
экономные лампы, лампы высо-
кого и низкого давления;

• Батареи и небольшие акку-
муляторы;

• Отходы неизвестного проис-
хождения.

 • Отходы электрических и 
электронных устройств

• Крупная бытовая техника 
(холодильники, телевизоры, 
электроплиты);

• Небольшая бытовая техника;
• Инфотехнологическое и 

телекомуникационное оборудо-
вание;

• Осветительное оборудова-
ние;

• Электрические и электрон-
ные инструменты (кроме круп-
ногабаритных промышленных 
инструментов);

• Медицинское оборудование;
• Мониторинговое и охран-

ное оборудование.
 • Смешанная упаковка 

(упаковку следует опустошить, 
при возможности ополоснуть и 
спрессовать)

• Стеклянные бутылки / бан-
ки;

• Пластиковые бутылки;

• Упаковка Тетрапак;
• Стаканчики от йогурта / 

коробки от сливочного масла;
• Алюминиевые банки;
• Оболочки от уличных и чай-

ных свечей.

 • Макулатура и папка / кар-
тон

• чистая сухая бумага: журна-
лы, газеты, рекламные материалы, 
рабочие тетради, папки, конвер-
ты, бумага для письма, рисования 
и копирования;

• папка, картон и коричневая 
бумага, картонные упаковки 
должны быть спрессованы, что-
бы занимали в контейнере как 
можно меньше места.

 • Крупногабаритные отхо-
ды 

• Мебель, унитазы, раковины.
 • Старые автомобильные 

шины
• Металлические отходы
• Отходы пенопласта
• Древесина (образовавша-

яся в домашнем хозяйстве)
• Текстиль и одежда
 • Строительные отходы 

(предварительно отсортирован-
ные)

• отходы, содержащие асбест 
и этернит;

• стекло (оконное).

Автомобильные и армиро-
ванные стекла на станции по 
переработке отходов не прини-
маются.

Строительный мусор, в том 
числе, отходы строительного 
камня и бетона на станции по 
переработке отходов не прини-
маются.

В СВЯЗИ С ЧРЕЗВЫЧАЙНЫМ ПОЛОЖЕНИЕМ  
ПОЗДРАВЛЕНИЯ ПОЖИЛЫХ ЛЮДЕЙ 
С ДНЕМ РОЖДЕНИЯ НЕ СОСТОЯТСЯ.

В связи с распространением коронавируса правительство Эстонской Республики 
ввело чрезвычайную ситуацию, которая будет действовать до 1 мая 2020 года, 

если правительство не примет иного решения.  

В связи с чрезвычайной ситуацией поздравления пожилых людей  
с днем рождения (по случаю исполнения 80, 85, 90 и более лет)  

в волости Тапа не состоятся. 

Поздравление с днем рождения и пособие по случаю дня рождения будут 
переданы человеку, когда чрезвычайная ситуация закончится.  

В случае возникновения вопросов, пожалуйста, свяжитесь со специалистом  
по социальному обеспечению Пилле Ээварди (тел. 53429921  

или pille.eevardi@tapa.ee). 

Берегите себя и своих близких!
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Ауне Суве-Кютт
Специалист по работе с 
молодежью Тапаской волости 

1 мая начинается регистрация 
участников летней дружины 
школьников, зарегистрировать-
ся можно будет до 10 мая.

Мы приглашаем присоеди-
ниться к дружине молодежь 
Тапаской волости возрастом 
13–17 лет. 

Всего будут организованы 2 
смены дружины школьников, 
и работу получат 70 молодых 
людей.

Дружину школьников Тапа-
ской волости 2020 года органи-
зует Тапаская волостная управа, 
которая в рамках деятельности 
трудовой дружины будет являть-
ся непосредственным работода-
телем молодежи. Тапаская во-
лостная управа (работодатель) 
будет заключать договоры с 
молодежью (подрядчиками) и 
родителями в молодежных цен-
трах (в Тапа по адресу Кооли 24, 
в Тамсалу по адресу Техника 1a, 
а также в Ваянгу).

Места в дружине предостав-
ляются по конкурсу, поэтому 
молодой человек сможет полу-
чить первый опыт представле-
ния своей кандидатуры.

- анкету для представления 
кандидатуры и мотивационное 
письмо нужно заполнить в ин-
тернете, на сайте волости;

- на основании заявки и 
содержательного мотивацион-
ного письма молодой человек 
может быть включен в список 
дружины сразу;

- при необходимости моло-
дой человек будет приглашен 
на собеседование.

Ссылку на страницу с ин-
формацией о подаче заявки для 
участия в дружине школьников 
вы найдете на сайте Тапаской 
волостной управы, а также в 
Facebook на странице Тапаского 
общества защиты детей (MTÜ 
Tapa Lastekaitse Ühingu), Там-
салуского молодежного центра 
(Tamsalu noortekeskus) и т.д.

В Тапаском регионе будут 
организованы две смены 
дружины школьников:

- первая смена: 8 - 19 июня 
2020 г., участвуют 20 молодых 
людей;

- вторая смена: 27 июля - 7 
августа 2020 г., участвуют 20 
молодых людей.

Организатором дружины яв-
ляется Тапаское общество защи-
ты детей (MTÜ Tapa Lastekaitse 
Ühing). В случае возникновения 
вопросов просим обращаться 
к Аве Паппе по телефону 327 
1233 или по электронной почте 
ave.pappe@tapa.ee.

В Тамсалуском регионе бу-
дет организована одна смена 
дружины школьников:

8 - 19 июня 2020 г., участвуют 
25 молодых людей.

Организатором дружины 
является Тамсалуский моло-
дежный центр (Тамсалуское 
христианское общество моло-
дых женщин и молодых муж-

чин). В случае возникновения 
вопросов просим обращаться к 
Туули Линдре по телефону 5690 
3556 или по электронной почте 
tamsalunoortekeskus@gmail.com.

В Ваянгуском регионе бу-
дет организована одна смена 
дружины школьников:

8 - 19 июня 2020 г., участвуют 
5 молодых людей.

Организатором дружины 
является Ваянгуский центр рабо-
ты с молодежью (MTÜ Vajangu 
Noorsootöö Keskus). В случае 
возникновения вопросов про-
сим обращаться к Монике Мо-
лодост по телефону 5564 5409.

Всем дружинникам после 
четырехчасового рабочего дня 
будет предложен горячий обед. 
Во второй половине дня будут 
проведены благотворительные 
акции, а по завершении работы 
дружины молодых людей ждет 
бесплатный выезд. 

В этом году регистрироваться 
будет необходимо вместе с роди-
телем. Родитель должен войти в 
веб-среду, и после заполнения 
анкеты подписать заявку о пред-
ставлении кандидатуры.

Пожалуйста, заполни CV и 
мотивационное описание.

Возможность попасть в дру-
жину непосредственно зависит 
от того, что и в каком объеме 
Ты напишешь, так как первый 
выбор мы сделаем на основании 
представленных заявок. Пиши 
полными предложениями и не 
забывай, что каждое новое пред-
ложение должно начинаться 
с заглавной буквы. Бессодер-
жательно заполненные анкеты 
не будут учтены. Надлежащим 
образом и подробно запол-
ненная анкета обеспечивает 
место в дружине без рабочего 
собеседования! Остальные кан-
дидаты будут приглашены на 
собеседование. Собеседование 
будет проводиться руководи-
телем дружины, социальным 
педагогом региональной школы 
и специалистом по работе с 
молодежью.

Молодые люди, выбранные 
в дружину школьников на ос-
новании мотивационных пи-
сем, вместе с родителями будут 
приглашаться на подписание 
договора по телефону и/или эл. 
почте начиная с 25 мая.

NB! ЗАЯВКА ДОЛЖНА 
БЫТЬ ЗАПОЛНЕНА САМИМ 
МОЛОДЫМ ЧЕЛОВЕКОМ – 
не матерью, отцом или старшей 
сестрой! Если при заполнении 
заявки у Тебя возникли слож-
ности – обратись к старшим за 
советом.

Начни заполнять анкету заяв-
ки на участие на сайте волости. 
(www.tapa.ee/opilasmalev-2020)

NB! Если из-за чрезвычайной 
ситуации не будет разрешено 
провести июньскую смену в 
оговоренное время, со всеми 
молодыми людьми, которые 
попали в эту смену, свяжутся, 
чтобы сообщить об изменениях.

Прекрасного лета вместе с 
дружиной! 

Ауне Суве-Кютт,  специалист 
по работе с молодежью Тапаской 
волости, aune.suvekytt@tapa.ee

Дружина
школьников 

2020 годаРейго Тамм
Заместитель председателя 
Тапаской волостной управы

Кто бы подумал еще два месяца на-
зад, что наша волость и всё эстонское 
государство окажутся в настолько 
новой и сложной ситуации. Весна 
должна была быть стремительным 
временем, до краев наполненным 
работой. В нашей волостной управе 
обсуждались важные вопросы. Мы 
готовились к собраниям комиссий 
и заседанию волостной управы, но 
из-за ведения чрезвычайной ситу-
ации отменились все обсуждения, 
встречи и собрания. Для многих, в 
том числе и для меня, нахождение 
дома, неизвестность, дистанционное 
управление делами и вынужденный 
образ жизни, навязанный чрезвычай-
ной ситуацией, стал невыносимым и 
утомительным. Для того чтобы ду-
шевное здоровье было крепким, а ум 
оставался здравым, я хочу затронуть 
некоторые важные темы.

Для начала я должен сказать, 
что волостная управа, служащие и 
подразделения с их руководителя-
ми, прекрасно справились с новой, 
неестественной ситуацией. Работа 
была реорганизована, а необходимые 
услуги обеспечены. Мы должны учи-
тывать, что к кризису подобного рода 
никто не был подготовлен. Возник-
шая ситуация была непредсказуемой, 
и решения принимались, так сказать, 
«на ходу». Тем больше причин радо-
ваться тому, что до настоящего мо-
мента волость хорошо справлялась 
с поиском решений. Когда ситуация 
успокоится, кризисная комиссия 
будет созвана снова, чтобы проана-
лизировать как последние месяцы, 
так и сам кризис. Учась на опыте и 
делая выводы, следует формировать 
новые кризисные планы и програм-
мы, чтобы в следующих ситуациях 
быть лучше к ним подготовленными. 
Несомненно, следует пересмотреть, 
например, организацию работы со-
брания уполномоченных и комиссий 
во время кризиса. Часть вирусологов 
утверждают, что этот вирус никуда 
не исчезнет. Они считают, что в 
дальнейшем при наступлении ви-
русного сезона будет возвращаться 
и коронавирус. Вероятность того, 
что осенью возможность заражения 
коронавирусом вновь возрастет, 
ставит перед каждой инстанцией 
обязанность на каждом шагу быть 
готовой к противостоянию вирусу, 
а также адаптироваться к будущим 
чрезвычайным ситуациям на таком 
уровне, чтобы управление волостью, 
как на уровне совета уполномочен-
ных, так и на уровне волостной упра-
вы, а также работа подразделений 
продолжалась бесперебойно и по 
определенному плану.

Я надеюсь, что вскоре произойдет 
прорыв и будет найдена вакцина. 
Жизнедеятельность, остановлен-
ная на нынешнем уровне, а также 
навязанная организация труда, не 
являются жизнеспособными, а для 
экономики и предприниматель-
ства подобные ситуации вакуума и 
простоя разрушительны. Развитие 
волости и управление ею также не 
может стать бесконтактным, посколь-
ку лучшие решения рождаются в 
ходе обсуждений и споров, а самые 
лучшие обсуждения и споры, на мой 
взгляд, все же происходят с глазу на 
глаз.

Одной из важнейших тем, кото-
рая была поставлена на паузу из-за 
чрезвычайной ситуации, но, в то же 
время, требует серьезного обсуждения, 
было составление программы развития 
образования в волости. Я надеюсь, 
что при первой же возможности мы 
продолжим заниматься этим докумен-
том. Новая программа развития будет 
рассматривать различные вопросы 
области образования, важнейшими из 
них, к примеру, является продолжение 
гимназического образования, будущее 
русскоязычной основной школы и 
ситуация с Ваянгуской школой. В 
этих вопросах мы должны прийти к 
единому видению и записать его в 
программе развития, привлекая раз-
личные заинтересованные группы и 
местное сообщество. Особенно по 
теме Ваянгуской школы, мы должны 
совместно с местным сообществом и 
школьным коллективом из преподава-
телей и учащихся прийти к решению 
о том, как быть дальше. На настоящий 
момент ясно, что Ваянгуская школа 
будет работать, по меньшей мере, 
на протяжении следующего, то есть 
2020/2021 учебного года. Оставшееся 
время нельзя терять, и по завершении 
чрезвычайной ситуации мы должны 
вновь встретиться по этому вопросу, 
чтобы не позднее начала следующего 
года подготовить план того, как дей-
ствовать дальше. Количество учеников 
снизилось, многие ученики региона 
получают образование в Ярва-Яани, 
школа Тамсалу находится на расстоя-
нии 12 км – с учетом всей этой инфор-
мации следует задать вопрос, разумно 
ли сохранять школу в дальнейшем, и 
если да, то в каком объеме. Следует 
учитывать мнение местных жителей, 
но на тяжелые вопросы нельзя бояться 
искать ответы: при игнорировании 
проблемы она не исчезнет.

Мы всегда должны были учиты-
вать экономическую разумность и 
целесообразность при составлении 
бюджетов, но после такого разруши-
тельного кризиса важно делать это 
в большей степени, чем когда-либо 
раньше. С уверенностью можно 
сказать, что следующие бюджеты 
волости будут иметь меньший объем, 
наши возможности уменьшились, 
и сокращения неизбежны. Хотя го-
сударство утверждает, что доходная 
база волости останется прежней, не 
стоит забывать о том, что подоходный 
налог физических лиц все же умень-
шится. Таким образом, государство 
сознательно говорит безответствен-
ные вещи, поскольку финансовое 
положение как государства, так и 
местного самоуправления, несомнен-
но, ухудшится. Правда заключается в 
том, что если у народа нет денег, то 
их нет и у государства. Для того чтобы 
справиться, придется взять кредит, что 
совершенно нормально, поскольку 
процентные ставки сейчас низкие, 
но расходы также следует сократить.

Сокращать расходы – чрезвычайно 
непопулярное дело, но если денег нет, 
то их просто нет. Эти болезненные 
решения нам следует принять. Одна 
из возможностей – снизить эконо-
мические расходы и найти способы 
экономии: следует пересмотреть 
различные пособия, субсидии, сти-
пендии, то есть распределение денег 
в целом. Кто действительно нуждается 
в деньгах и пособии, тот их получит, 
но разбрасываться деньгами нельзя. 
В культурной комиссии мы должны 
обсудить систему поддержки спорта и 
культуры, балансировка и коррекция 
которой так или иначе планировались 

В этом году весна приходит иначе
еще до чрезвычайной ситуации. Спо-
собы экономить должны искать все 
комиссии волостной управы, и нельзя 
оставлять волостную управу один на 
один с этой проблемой.

Однако я убежден, что снижение 
заработных плат людей должно быть 
последней мерой, и нельзя прекра-
щать актуальные и запланированные 
инвестиции волости. Таким образом, 
к новому и современному дому куль-
туры в Тапа летом должен добавиться 
тщательно реконструированный и 
такой же престижный дом культуры в 
Тамсалу. Кроме того, к началу следу-
ющего школьного года должна быть 
завершена долгожданная и необхо-
димая реновация Янедаской школы. 
Я понимаю, что жители Янеда хотят 
и улучшения ситуации с местным 
спортзалом, но, учитывая нынешнее 
финансовое положение, боюсь, что 
этой инвестиции придется подождать 
лучших времен. В Тапа планиру-
ются замена крыши музыкальной 
и художественной школы, а также 
строительство нового класса, которое 
должно быть завершено этим летом. 
Непременно следует продолжить 
ремонт дорог и улиц, для которого 
никогда не достаточно ресурсов, но 
мы должны разумно и хотя бы по-
немногу продолжать строительство.

Разумеется, есть и другие про-
блемные места, и я часто ощущаю, 
что ожидания превышают реальную 
способность их достигать. Я часто 
должен был напоминать себе и 
другим, что накопившиеся за 30 лет 
проблемы невозможно решить за 
3 года, и особенно нереальным это 
выглядит с учетом предстоящего эко-
номического спада. В течение десяти-
летий проблемой было, к примеру, 
находящееся в Тапа здание начальной 
школы, а также говорилось об об-
лике центра города и центральной 
площади Тапа, и в последнее время 
этот вопрос становился всё острее. 
В соответствии с возможностями 
и благодаря проектным субсидиям 
общий облик города был улучшен, 
и, несомненно, следует продолжать 
улучшать его в спокойном темпе, 
привлекая к этому городских жителей, 
чтобы в один прекрасный день у нас 
появился единый с архитектурной 
точки зрения, обладающий сбалан-
сированной культурно-исторической 
ценностью и представительный 
центр города Тапа. Необходимо 
максимально быстро принять реше-
ние относительно старого здания 
начальной школы – есть ли другие 
варианты, помимо сноса. После этого 
следует запланировать необходимую 
сумму в бюджете, и, возможно, мы 
сможем решить эту проблему в тече-
ние следующего года.

Реализация всех этих действий и 
выполнение обещаний зависят от 
того, насколько быстро все наше 
общество выйдет из чрезвычайной 
ситуации, и чему и насколько хорошо 
сможем на ее основании научиться. 
Давайте же все вместе воспользуемся 
нынешним моментом для анализа 
проделанного и нынешней ситуации, 
а также для постановки новых целей. 
Если сейчас мы будем держаться 
все вместе, единым сообществом, 
и заниматься только важным и со-
держательным, оставим в стороне 
противоречия и раздоры, будем со-
хранять здоровье и здравый рассудок, 
замечать нуждающихся в помощи и 
помогать им, то, несомненно, вместе 
мы справимся и выйдем из этого 
кризиса более сильными и мудрыми.
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ОБЪЯВЛЕНИЯ

МОИ ГОДА - МОЕ БОГАТСТВО!

ЗДРАВСТВУЙ, МАЛЫШ!

Лукас Осситчук
Роммель Лыыник
Артем Аниканов
Кристен Лехтме
Кристофер Кадакас
Роман Храбров
Кеннерт Юргенсон
Богдан Григорьев
Эмили Лийлиа Пукк
Кайреэн Лахт
Мирьям Рейман

Ыйльме Оглас (Тапа) 98
Лайне Нахкур (Поркуни) 95

Хилья Пяртель (Пыдрангу) 94
Вильма Самма (Сяэзе) 93

Лонни Кирн (Савальдума) 93
Яков Граник (Тапа) 93

Хильда Упан (Локута) 93
Анна Новикова (Тапа) 92

Эха Теппан (Тапа) 91
Веэра Кодусаар (Имасту) 91

Янина Катлаускене (Тапа) 85
Майе Рауник (Тапа) 85

Мати Маатен (Имасту) 85
Федот Рожков (Тапа) 85

Рейн Аэдма (Тапа) 80
Антс Куйва (Тапа) 80

Равиль Самигуллин (Тапа) 80
Владимир Питиримов (Тапа) 80

Эрика-Ангелика Сааме (Тапа) 80
Тойво Мяги (Тамсалу) 75

Ольга Касабутская (Тамсалу) 75
Иван Касабутский (Тамсалу) 75

Карли Кескюлль (Тамсалу) 75
Рутт Тынурист (Янеда) 75

Айде-Армильде Виркус (Тапа) 75
Хилья Альясте (Тамсалу) 75
Изольда Ломайя (Сяэзе) 75

Анне-Лийз Нылвак (Тапа) 75
Ирис Тынисмаа (Тамсалу) 75

Хеэми Аас (Тапа) 70
Койт Плоомпуу (Тапа) 70

Николай Прокопович (Тапа) 70
Феона Кронберг (Тапа) 70
Юри Лепасепп (Янеда) 70

Вирве Тейнфельдт (Тапа) 70
Надежда Рыбальченко (Тапа) 70

Калью Хансман (Тапа) 70
Нийна Якименко (Тамсалу) 70

Элле Шувалова (Тапа) 70

Анатолий Алексеев 29.07.1940-11.03.2020
Эльдур Варблане 25.10.1949-6.04.2020
Кууно Эрик 8.04.1951-9.04.2020
Уно Лелль 9.06.1953-19.03.2020
Валерий Андреев 9.09.1955-17.03.2020
Айвар Микк 4.03.1967-15.03.2020
Андрей Голофастов 11.12.1967-7.03.2020
Александр Закомолдин 21.10.1989-29.02.2020
Сальме Сихов 6.06.1921-23.03.2020
Алейда Проос 1.01.1924-3.04.2020
Антонина Картавикова 2.03.1928-6.03.2020
Эви Глаазе 8.02.1930-6.03.2020
Мария-Ванда Витенко 12.12.1934-13.03.2020
Людмила Хирвонен 9.06.1936-6.04.2020
Веэра Оявере 15.11.1938-2.04.2020
Любовь Ковтун 22.01.1940-8.04.2020
Вайке Фрейманн 29.04.1944-26.03.2020
Александра Александрова 13.08.1946-5.04.2020
Валентина Бочарникова 1.05.1949-3.04.2020

ВЕЧНАЯ ПАМЯТЬ!

Похоронные услуги от АЙВАРА МЮЮРА

Обслуживание на эстонском и русском языке
ул. Лейна 8, г. Тапа, 45109. Тел. 56477432.
aivar.myyr.001@mail.ee

Услуги:
• Транспорт усопших 24 часа.
• Организация похорон.
• Услуги крематория.
• Кладбищенские работы.
• Все необходимое для проведения 
прощания и захоронения.

Соблюдать требования чрезвы-
чайного положения необходимо 
и во время прогулок на природе. 
Важно не только сохранить здоро-
вье людей, но и не нанести ущерба 
окружающей природе.

Весенняя погода и ограничен-
ные в сложившейся ситуации 
возможности для развлечений в 
помещении привели к тому, что 
всё больше и больше людей стре-
мится на природу. Министр окру-
жающей среды Рене Кокк напоми-
нает, что бережное использование 
лесов, а также проложенных в них 
пешеходных маршрутов и троп 
здоровья, теперь важнее, чем ког-
да-либо. «Одно дело  – сохранять 
дистанцию с другими людьми, 
чтобы уменьшить распростране-
ние вируса, но нельзя забывать 
и об ответственном отношении 
к природе – ведь у птиц начался 
период гнездования, а у многих 
видов животных сейчас – брач-
ный период. Давайте будем себя 
вести ответственно и бережно по 
отношению к природе», - сказал 
Рене Кокк.

Соблюдение правил чрезвы-
чайного положения контроли-
руется полицией, а также вспо-
могательными силами, в том 
числе сотрудниками Инспекции 
окружающей среды. В частности, 
патрулирование осуществляется 
на пешеходных тропах и в зонах 
отдыха, где может собираться 
вместе больше людей, чем разре-
шено в нынешних чрезвычайных 
условиях. Та же проблема может 
возникнуть и с рыбаками у во-
доемов. Инспекторы обращают 
особое внимание жителей страны 
на ограничения в передвижении 
и необходимость соблюдать без-
опасную дистанцию. Кроме того, 

инспекторы следят за пожарной 
безопасностью и порядком в ме-
стах отдыха на природе.

«В течение нескольких дней, на-
ряду с нашей обычной, рутинной 
работой, мы проверяли наиболее 
популярные и посещаемые места 
отдыха на природе. Основываясь 
на результатах проверок, мож-
но сказать, что люди ведут себя 
достаточно ответственно – они 
знают правила по ограничениям 
при перемещении вне дома и 
придерживаются их. Надеюсь, мы 
сможем сказать то же самое и про 
ситуацию на этих выходных, когда 
значительно большее количество 
людей, по сравнению с рабочими 
днями, выберется на природу», – 
сказал Олав Аварсалу, директор 
Инспекции окружающей среды.

RMK (Государственный центр 
управления лесами) и Департа-
мент окружающей среды советуют 
ознакомиться с новыми, менее 
освоенными местами отдыха на 
природе – особенно рекомендует-
ся изучить пешеходные маршруты, 
предлагаемые со стороны RMK.

Правила безопасного пере-
движения в местах отдыха на 
природе:

- тщательно продумайте свою 
прогулку и выберите для нее мало-
людное, малопосещаемое место;

- возьмите с собой заряженный 
телефон и бутылку с водой;

- отправляйтесь на прогулку 
со своей семьей, вдвоем или в 
одиночку;

- держитесь на расстоянии не 
менее 2 метров от других людей;

- по окончании прогулки забе-
рите с собой свой мусор;

- если на стоянке в лесу более 
10 автомобилей, продолжайте дви-
жение и ищите менее оживленное 
место.

Инструкции по безопасным 
прогулкам на природе можно 
найти на сайте https://www.
loodusegakoos.ee/ru

Прогулки на природе

Ветеринарная клиника 
Тапа проводит 
БЕСПЛАТНУЮ 

ВАКЦИНАЦИЮ 
СОБАК и КОШЕК 

против БЕШЕНСТВА. 

Регистрация по тел-
3224823, 10.00-17.00.

Pikter Grupp продает дрова - 
3 м и колотые (25- 60 см), сухие и сырые, различные 

виды. В продаже также древесные и торфяные брикеты, 
паллеты и уголь. Кроме этого предлагаем песок, 

щебенку, просеянную породу.  
Информация по тел. 5013862 или  

pikter@mail.ee 

Оказываем услуги доставки и аренды 
мультиконтейнеров, копаем ямы и траншеи. По хорошей цене продаются  

3-м дрова 

с доставкой. 

Тел. 5074553

МЫ ПРИЗЫВАЕМ: 
СООБЩАЙТЕ  

О НАРУШЕНИИ 
ОГРАНИЧЕНИЯ НА 
ПЕРЕДВИЖЕНИЕ!

Уважаемый житель  
волости Тапа!

Если Вы заметите, как 
встречаются более двух человек 

(за исключением семей)  
в общественных местах волости, 

то, пожалуйста, обратите 
их внимание на нарушение 

ограничения на передвижение в 
связи с чрезвычайной ситуацией 

или сообщите о нарушении 
специалисту  

по надзору волости Тапа 
(Геннадий Шульц, 59199310) 

или позвоните в полицию (112).
Помимо полицейских 

патрулей, уже на этой неделе 
в общественных местах 

начнут действовать патрули, 
сформированные  

волостной управой. Патруль 
волостной управы  
ведет видеозапись  
своих действий!

О нарушении 
ограничения на 
передвижение 

сообщайте 
специалисту по 

надзору волости Тапа 
(Геннадий Шульц, 

59199310) 
или звоните  

в полицию (112).

Предлагаю работу по 
ремонту квартиры 

для
 МАЛЯРА И ПЛИТОЧНИКА.

Тел. 5022201

Министерство окружающей 
среды


